
 

ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PLN/2020/6 El ple 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 22 / de juliol / 2020 

Durada Des de les 18:00 fins a les 19:40 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Eva María Menor Cantador 

Secretari Xavier Ortega Codines 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Nom i Cognoms Assisteix

Amalia Frutos López SÍ

Ana María Luque Martos SÍ

Antonio García Barba SÍ

Antonio Rodriguez Yañez SÍ

Encarnación Rodrigo Morales SÍ

Eva María Menor Cantador SÍ

Iván Sanz Pérez SÍ

Josep Martínez Valencia SÍ

José Manuel López Deiros SÍ

Juan José Barcala Bugallo SÍ

Maria José Granados Martínez SÍ

Maria Pilar Paz Sierra SÍ

María José Infante Guadamuro SÍ

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

Q
R

5H
Q

97
N

6E
G

3K
R

D
9T

KG
C

JF
K6

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//b

ad
ia

de
lv

al
le

s.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
 d

e 
30

 



 

3
8
Miriam Escalona Castilla                              INTERVENTORA SÍ

4
4
Montserrat Jiménez Molina SÍ

7
7
Nerea García Guerrero SÍ

3
4
Rafael Moya Camarón SÍ

3
4
Roberto Castillo Ureña SÍ

Una  vegada verificada  pel  Secretari  la  constitució  vàlida  de  l’òrgan,  la  Presidenta  obre  la 
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

A) PART RESOLUTIVA 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Assentiment

La Corporació aprova l'esborrany de l'acta de la sessió ordinària del Ple Municipal celebrat amb data 25 de 
juny de 2020 sense necessitat de lectura, atès que tots els membres del consistori disposaven del text.

 

Determinació de les festes locals corresponents a l'any 2021 (Expedient 2246/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

Seguidament,  la  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Montse  Jiménez,  qui  diu:  «Gracias 
alcaldesa.  Como ya trasladamos en la  comisión informativa de Servicios  Centrales,  proponemos como 
fiestas locales de 2021 el 14 de abril y el 11 de octubre. Nada más. Gracias».

S’aprova per unanimitat el següent acord:

Identificació de l’expedient
Expedient número 2246/2020, relatiu a Determinació de les festes locals corresponents al 2021.
 
Relació de Fets
1.D'acord amb l'article 37.2 del Reial Decret Legislatiu 1/1995, de 24 de març, pel qual s'aprova el Text  
Refós de l'Estatut dels Treballadors, les festes laborals que tindran caràcter retribuït i no recuperable, no 
podran excedir de catorze a l'any, de les quals dos seran de caràcter local.
 
2. Segons el registre d'entrada número 2020-E-RC-2885 en el qual es demana, des del Departament de  
Treball, Afers Socials i Família de la Generalitat de Catalunya, l'avançament de l'acord de Ple que aprovi les 
festes locals del municipi de Badia del Vallès corresponents a l'any 2021.
 
3 . Vist l'informe de la directora de l'Àrea de serveis Centrals.
 
Fonaments de dret
1r. D’acord amb el decret 177/80, de 3 d’octubre, modificat pel decret 152/1997, de 25 de juny, i 146/1998, 
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de 28 de juny, referent al calendari de festes, així com altra normativa concordant.

2n. Segons l’article 37.2 del Reial Decret Legislatiu 1/1995, de 24 de març, pel qual s’aprova el Text Refós  
de l'Estatut dels Treballadors.

Per tot això, s'acorda:

Primer. Proposar al  Departament de Treball,  Afers Socials i  Famílies de la Generalitat de Catalunya, la 
fixació dels dies 14 d’abril i 11 d’octubre, com a festes locals de Badia del Vallès, ambdues de caràcter 
retribuït i no recuperable per l’any 2021.

Segon.  Notificar  aquest  acord al  Departament  de Treball,  Afers Socials  i  Famílies  de la Generalitat  de 
Catalunya.

Aprovació Compte General any 2019 (exp. 1865/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 10, En contra: 0, Abstencions: 7, Absents: 0

El Secretari llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Montse Jiménez, qui diu: «Gracias señora alcaldesa. 
Pues bien, habiendo expirado los plazos de exposición pública y no habiéndose producido ni alegaciones ni  
impugnaciones, pedimos la aprobación de la cuenta general de 2019 en este pleno. Gracias».

A continuació la senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor José M. López, qui diu: «Gracias señora  
alcaldesa. Bien,  entendemos que es de obligado cumplimiento la presentación de las cuentas, pero no 
podemos dar nuestro apoyo por lo que nuestro grupo se abstendrá. Gracias».

S’aprova amb 10 vots a favor (PSC) i 7 abstencions (4 TFB, 2 C’s i 1 ERC) el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número 1865/2019, relatiu a l'aprovació del compte general 2019 de l’Ajuntament de Badia del 
Vallès.

II. Relació de Fets
Atès que, una vegada format per la Intervenció, el  Compte General de l'exercici 2019, ha estat 

informat a la Comissió Especial de Comptes, en sessió celebrada el 15 de juny de 2019.

Vist el certificat de secretaria de les al·legacions presentades en el que es detalla que, atès que han 
d’estar exposats durant un termini de quinze dies, durant els quals i vuit dies més, els interessats puguin  
presentar  al·legacions,  termini  que finalitza el  dia 21 de juliol  de 2020, a data 8/7/2020 no consta que  
s’hagin presentat al·legacions, però la seva aprovació pel ple del dia 22/07/2020 queda condicionada a que  
durant  aquests  terminis  no es presentin  reclamacions,  objeccions o  observacions.  que aquest  Compte  
General  restà  exposat  a  informació  pública  durant  quinze  dies,  als  efectes  d'examen  així  com per  la  
possible presentació de suggeriments i reclamacions, sense que durant l'esmentat període i vuit dies mes,  
fos presentada cap reclamació.

III. Fonaments de dret
L'article  200.1  del  Text  Refós  de la  Llei  Reguladora  de les  Hisendes  Locals,  aprovat  pel  Reial  decret  
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, estableix que les Entitats Locals i els seus Organismes Autònoms queden 
sotmesos al règim de la comptabilitat pública en els termes establerts en aquesta Llei. En similars termes,  
l'article 119.3 de la Llei 47/2003, de 26 de novembre, General Pressupostària, determina que la submissió al  
règim de comptabilitat pública implica «obligació de rendir comptes de les seves operacions, qualsevol que  
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sigui la seva naturalesa, al Tribunal de Comptes».

 Els articles 208 a 212 del Text Refós de la Llei d'Hisendes Locals aprovat per Reial decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març. 

 Les Regles 44 a 51 de l'Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la qual s'aprova la Instrucció 
del Model Normal de Comptabilitat Local.

 La Resolució de 13 de novembre de 2015, de la Intervenció General de l'Administració de l'Estat,  
per la qual es recomana un nou format normalitzat del Compte General de les Entitats Locals en 
suport informàtic per a la seva rendició. 

 La Resolució de 2 de desembre de 2015, de la Presidència del Tribunal de Comptes, per la qual es 
publica l'Acord del Ple de 26 de novembre de 2015, pel qual s'aprova la Instrucció que regula la  
rendició telemàtica del Compte General de les Entitats Locals i el format d'aquest Compte, a partir 
de la corresponent a l'exercici 2015.

 
Per tot això, es proposa al Ple l'adopció del següent acord: 
 
PRIMER.- Aprovar el Compte General corresponent a l'Exercici 2019 de l’Ajuntament de Badia de Vallès.
 
SEGON.- Remetre el Compte General aprovat juntament amb tota la documentació que la integra del 2019 
a la Sindicatura de Comptes de Catalunya, tal com s'estableix en l'article 212.3 del Text Refós de la Llei  
Reguladora  de  les  Hisendes  Locals,  aprovat  pel  Reial  decret  Legislatiu  2/2004,  de  5  de  març,  i,  en 
compliment  dels  mandats  de  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'Estabilitat  Pressupostària  i  
Sostenibilitat Financera, i altra normativa concordant, al Ministeri d'Hisenda i Funció Pública.
 

 

Aprovació transferència de crèdit número 14/2020 (Expedient 2135/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 10, En contra: 0, Abstencions: 7, Absents: 0

El Secretari dóna lectura a l’acord.

Després d’això, la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Montse Jiménez, qui diu:  «Gràcies 
senyora alcaldessa. Em permeteu, llegiré un petit resum de en què consisteixen les transferències de crèdit.  
Són 3 transferències per un import total de 27.432,99 euros. La primera de les transferències de 2.000 €: 
correspon a la decisió de recolzar el  comerç a Badia. L’Associació de Comerciants farà una campanya 
d’associats y no cobrarà la quota de socis durant aquest any i l’ajuntament vol col·laborar amb l’Associació 
de Comerciants,  com no, aportant  la part  econòmica del  conveni  que hauria d’assumir l’associació.  La 
segona de les transferències de crèdit és de 17.000,00€. En el pressupost de 2020 vam aprovar l’aportació 
a l’Àrea Metropolitana de Barcelona per import inicial de 265.000€. Posteriorment a l’aprovació del nostre  
pressupost, se’ns va notificar des de l’Àrea Metropolitana de Barcelona que en aplicació al Reial Decret Llei 
13/2019, d’11 d’octubre i  mentre no s’aprovin els Pressupostos Generals de l’Estat de 2020, l’aportació 
inicial que ha de fer Badia per aquest exercici és de 276.272,50 €.  Aquesta diferència son doncs, els 
17.000€ que ara transferim. Per últim, la tercera de les transferències és per import de 8.432,99 € i té la 
finalitat  de comptar  amb crèdits  suficients  per  assumir  l´abonament  del  l´assistència  a  la  infància  que 
proporcionen els equips d'atenció a la infància i adolescència, del EAIA, i que es porta a terme mitjançant el 
conveni amb el Consell Comarcal, corresponent al pressupost de l´any 2019, i també per a fer front a la  
diferència corresponent, en aquest cas, a l’any 2020. Res més, gràcies». 

S’aprova amb 10 vots a favor (PSC) i 7 abstencions (4 TFB, 2 C’s i 1 ERC) el següent acord:
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ANTECEDENTS DE FET
PRIMER.  Mitjançant  Provisió  d'Alcaldia  de data  07 de de juny  2020,  es  va  incoar  expedient  per  a  la  
modificació de crèdits del Pressupost en vigor, mitjançant la modalitat transferències de crèdit.
 
SEGON. Amb data 07 de juny del 2020, es va emetre Memòria de l'Alcaldessa en la qual s'especificaven la 
modalitat de modificació del crèdit, el finançament de l'operació i la seva justificació.
 
TERCER. Amb data 06 de juny del 2020, es va emetre informe de Secretaria sobre la Legislació aplicable i 
el procediment a seguir.
 
QUART.  Amb data  08  de  juliol  de  2020,  es  va  emetre  informe  d'Intervenció  pel  qual  es  va  informar  
favorablement  la  proposta  d'Alcaldia  de  dues  de  les  transferències  i  de  la  tercera  condicionada  a  la  
tramitació normativa del corresponent expedient d’anul·lació de la despesa aprovada, en la JGL de data 05 
de febrer del 2020, per import de 117.000,00€ corresponent a la convocatòria de subvencions destinats a 
Ajuts socials 2020 i que, d’acord amb l’informe efectuat per Serveis Socials Bàsics, s´ha valorat que de la 
quantia prevista a l´aplicació 0803 2311 48000, es pot minorar amb el  crèdit suficient, per tal de donar  
compliment  amb  els  compromisos  adquirits  amb  la  signatura  del  Conveni  amb  el  CCVOcc  per  a  l´  
assistència de l´EAIA.
 
CINQUÈ. Amb data 23 de juny 2020, s’havia elaborat un informe d'Intervenció sobre Avaluació de Regles 
Fiscals en tant és va aprovar pel Ple, en data 25 de juny del 2020, un Pla economicofinancer de conformitat 
amb l'article 23.4 Llei Orgànica 2/2012 de 27 d'abril.
 
LEGISLACIÓ APLICABLE
 
— Els articles 3, 4, 11, 12, 13, 21 i 23 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera.
 
—  Els articles 179 i 180 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial  
decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.
 
—  L'article 16 del Reglament de Desenvolupament de la Llei  18/2001, de 12 de desembre, d'Estabilitat 
Pressupostària, en la seva Aplicació a les Entitats Locals aprovat  pel  Reial  decret 1463/2007, de 2 de 
novembre.

— Els articles 42, 173 i 175 del Reglament d'Organització, Funcionament i règim jurídic de les entitats locals  
aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre.

— Els articles 22.2.a), e) i 113 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

— Els articles 40 a 42 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol  
VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de Pressupostos.

— El Reglament (UE) Núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, relatiu al 
Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10).

—  L'Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s'aprova l'estructura de pressupostos de les  
entitats locals.

— L'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament 
d'informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera.

— L'article 28.j) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon  
govern.
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Vist  quant  antecedeix,  es  considera  que  l'expedient  ha  seguit  la  tramitació  establerta  en  la  Legislació 
aplicable,  per  això,  de  conformitat  amb  allò  que  s'ha  fixat  en  l'art.175  del  Reglament  d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Ent. Loc. aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el  
que subscriu eleva el següent,

Per tot això, s'acorda:

PRIMER.  Aprovar  l'expedient  de  modificació  de  crèdits  núm.  14/2020  amb  la  modalitat  de  tres 
transferències de crèdit, com segueix continuació: 

Suplement en Aplicacions de Despeses

Aplicació Descripció
Crèdits 
inicials

Modif. de 
Crèdit per 
generació 

Modif. de 
Crèdit per 

transferènc
ia 

Crèdits 
finals

Progr.
Econò
mica

   
 

 

 1604.4
301

48912 
Conveni 

Ass.Comerciant
s 

4.000,00
€

3.000,00€ 
 

2.000,00€ 9.000,00€ 

0101.94
31

46401
Transferències 
altres entitats

265.000,
00€

 
 

17.000,00€ 
282.000,00

€

0803.23
17

46501

Assistència 
infància, família 
i adolescència. 
CCVOcc EAIA

 

5.000,00
€

 

 
8.432,99 € 

13.432,99€

  
TOTAL 

MODIFICAT
  

27.432,99€
 

 
Aquesta modificació del Pressupost Municipal no altera la quantia total d'aquest, s'imputa l'import total o 
parcial  d'un crèdit  a altres partides pressupostàries amb diferent vinculació jurídica aplicació 1604.4314. 
21200 es minora en 2.000,00€, l’ aplicació 0202.9331.22502 es minora en 17.000,00€.
 
En relació a la transferència de 8.432,99€, està condicionada a la tramitació normativa del corresponent 
expedient d’anul·lació del citat import a la despesa aprovada, en la JGL de data 05 de febrer del 2020, per  
import de 117.000,00€ corresponent a la convocatòria de subvencions destinats a Ajuts socials 2020 i que, 
d’acord  amb l’informe efectuat  per  Serveis  Socials  Bàsics,  s´ha valorat  que de la  quantia  prevista  a  l
´aplicació 0803 2311 48000, es pot minorar amb el crèdit suficient, per tal de donar compliment amb els 
compromisos adquirits amb la signatura del Conveni amb el CCVOcc per a l´ assistència de l´EAIA
 
SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el tauler d'edictes de l'Ajuntament i  
en el  Butlletí  Oficial de la Província,  pel  termini  de quinze dies, durant els quals els interessats podran 
examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. L'expedient es considerarà definitivament aprovat si 
durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d'un termini 
d'un mes per resoldre-les». 
 

 

Prescripció de drets de naturalesa pública (Expedient 1648/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 10, En contra: 0, Abstencions: 7, Absents: 0
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El Secretari llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Montse Jiménez, qui diu: «Gracias alcaldesa. Se nos 
propone desde Tesorería dar de baja una serie de derechos por importe de 160.000 euros. Como cada año 
se hace una depuración de las cuentas y se detectan algunas duplicidades por errores de contabilización, 
como por ejemplo lo son los casos en los que no se ha ligado el ingreso al derecho reconocido que le  
correspondía y hay que dar de baja estas duplicidades. Se cobró en su día pero no se dio de baja este  
derecho. Es simplemente destacar esto. Gracias».

S’aprova amb 10 vots a favor (PSC) i 7 abstencions (4 TFB, 2 C’s i 1 ERC) el següent acord:

D’acord amb allò ordenat per l’Alcaldia mitjançant una Providència amb data 08 de juliol del 2020, i  en 
compliment d’allò establert en l’article 5.2.b) del Real Decret 128/2018, pel qual es regula el règim jurídic 
dels funcionaris de l’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional, amb base als següents,

I. Relació de fets

Primer. Amb data 08 de juliol del 2020 es va iniciar el procediment de prescripció dels drets de deutes de  
naturalesa pública detallats per la Intervenció a l’Alcaldia.

Segon. Amb data 08 de juliol del 2020 es va emetre per Secretaria un informe sobre el procediment a 
seguir.

Tercer.  Vist  l’informe,  amb  data  8  de  juliol  del  2020,  a  on  la  Tresoreria  detalla  una  relació  de  drets 
reconeguts que considera prescrits o amb necessitat de donar de baixa d’exercicis anteriors per import total  
160.020,47€

Quart. Vist l’informe emès pel tècnic de l’Àrea d’Entorn Urbà i Dret a la Ciutat amb data 13 de maig del 
2020.

II. Fonaments jurídics

La Legislació aplicable a l’assumpte és la següent:

— L’article 11 de la Llei 47/2003, de 17 de desembre, General Pressupostària.

— Els articles 59 i 66 a 70 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, General Tributaria.

— L’article 32 del Reglament General de Recaptació, aprovat pel Real Decret 939/2005, de 29 de 
juliol.

— L’article 21.1.s) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

S'acorda:

Primer. Declarar la prescripció i baixa dels drets de naturalesa pública indicats a l’informe de Tresoreria i a la 
taula annexa en aquesta proposta, per import total de 160.020,47€. 

Segon. Declarar extingit els esmentats deutes de naturalesa pública, i la seva corresponent baixa en les 
seves respectives comptes.

Tercer. Notificar a los interessats la declaració de la prescripció i, com a conseqüència, extinció dels deutes.

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042
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Quart. Notificar a la Intervenció i a la Tresoreria aquest acord a fi que donin compliment a aquest acord.

 

Rectificació d'obligacions d'exercicis tancats subvencions 2019 Cultura (Expedient 2495/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

Seguidament  la  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Montse  Jiménez,  qui  diu:  «Gracias 
alcaldesa. En el presupuesto de 2019, aprobamos por pleno una partida de 25.000 euros destinados a las  
subvenciones para las entidades sin ánimo de lucro de Badia. El pasado diciembre se pagó el 80% de este 
importe, quedando por error fuera de la valoración, 3 proyectos presentados en tiempo y forma. Una vez  
valorados todos los proyectos, presentadas todas las justificaciones por parte de las asociaciones, y hechos 
los ajustes en los importes definitivos de cada una de ellas, la partida nos permite incluir a estos 3 proyectos,  
estas  3  entidades,  con  la  cantidad  que  les  corresponde,  quedando  así  subsanado  el  error.  Somos 
conscientes del  impacto ocasionado por  la crisis sanitaria y del  esfuerzo que están teniendo que hacer  
durante  este  tiempo  las  entidades  locales  y  por  eso  hemos  agilizado  al  máximo  el  pago  de  estas 
subvenciones. Y bueno, nos gustaría en nombre de todos agradecer especialmente el esfuerzo que están 
haciendo las entidades sociales, culturales y deportivas de nuestra ciudad en estos momentos difíciles que 
estamos  atravesando  y que  están  dando  todo  el  apoyo  a  nuestros  vecinos  y  vecinas,  ofreciendo  las 
actividades que pueden desde sus entidades y bueno, queríamos también reconocer en este punto la labor 
que hacen todas ellas. Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Pilar Paz, qui diu: “Gracias señora alcaldesa. Totes fem  
Badia votaremos a favor de esta rectificación, que hará posible que las entidades pues acaben de recibir las  
subvenciones que solicitaron en su momento. Nuestro voto será a favor, evidentemente. Muchas gracias”.

S’aprova per unanimitat el següent acord:

1. Relació de Fets
Primer. A data 19 de desembre del 2019, es van aprovar a través de la Junta de Govern Local, la concessió  
d’ajudes d’entitats de Badia del Vallès i es van generar els documents comptables corresponents. 

Segon. A data 12 de febrer del 2020, es va aprovar en Junta de Govern Local el reconeixement de l’error  
material en la concessió d’aquestes subvencions, que preveien uns ajustaments de saldos i reintegraments 
per part d’entitats de Badia del Vallès, que calia aprovar per l’òrgan indicat. Aquest error material, suposava 
la necessitat d’ajustar el saldo de les operacions reconegudes a l’exercici anterior.

Tercer. Vist l’informe amb data 8 de juliol del 2020, segons el qual es detalla la relació de fets i l’ajustament  
de saldos definitiu per les entitats beneficiàries de subvencions de l’Ajuntament de Badia del Vallès durant el  
2019. 

Quart. Vist l’informe de l’àrea de cultura amb data 8 de juliol del 2020 que acredita la correcta justificació per 
part de les entitats de la subvenció atorgada el 2019.

Cinquè. Vist l’informe de Tresoreria amb data 8 de juliol del 2020 pel qual detalla les operacions i els imports  
que requereixen modificació de saldo.

2. Fonaments de dret
La Legislació aplicable a l'assumpte és la següent:

 L'article 191.1 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret  
Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

 L'Ordre EHA/1037/2010, de 13 d'abril, per la qual s'aprova el Pla General de Comptabilitat Pública.

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042
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 L'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
 Els articles 89 a 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del  

Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de 
pressupostos.

 Les bases d’execució del pressupost municipal de Badia del Vallès.

S’ACORDA

PRIMER. Aprovar la modificació del  saldo inicial  d'obligacions reconegudes de Pressupostos tancats de 
l'exercici 2019, degut a errors materials, per import de 776 euros. Practicar els assentaments comptables 
necessaris per fer efectiva la modificació.

SEGON.  Aprovar  la  modificació  d’assentaments  comptables  per  import  de  776€  sobre  les  obligacions  
d’exercicis tancat, relació número O/2019/434, segons indica l’informe de Tresoreria.

TERCER. Aprovar  la  relació  de manaments  de pagament  número P/2020/175 per  import  de 4.487,34€ 
corresponent al pagament del 20% restant de les entitats de Badia del Vallès que han justificat correctament 
la subvenció de l’any 2019.

QUART. Ordenar a Tresoreria el pagament, previ acord de l’òrgan competent ratificant i validant la justificació 
de les subvencions de cultura, de les ordres de pagament per import 4.487,34€.

CINQUÈ. Notificar als interessats aquesta modificació.

Justificació factures servei de neteja dependències municipals dels mesos abril, maig i juny de 2020 
(Expedient 2417/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

La  senyora  alcaldessa  dóna,  seguidament,  la  paraula  a  la  senyora  Montse  Jiménez,  qui  diu:  «Gracias 
alcaldesa.  Proponemos resolver a favor del criterio expuesto por el servicio del área de Entorno urbano y  
derecho  a  la  ciudad,  de  proceder  al  pago  de  las  facturas  del  servicio  de  limpieza  de  equipamientos  
municipales detalladas en el expediente y correspondientes a los meses de abril, mayo y junio de este año.  
Gracias”.

S’aprova per unanimitat el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número 2417/2020, relatiu a Justificació de les factures, corresponent al servei de neteja de les 
dependències municipals dels mesos d’abril, maig i juny de 2020.

II. Relació de Fets
Primer. En el Ple de data 7 de setembre de 2018 es va aprovar l'expedient de la contractació, mitjançant  
tramitació ordinària, procediment obert, amb un únic criteri d’adjudicació, el preu, de serveis de la neteja de 
dependències municipals període setembre-desembre 2018 de Badia del Vallès, amb un valor estimat de 
144.820,99 € euros, sense IVA (Exp.1807/2018).

Segon. En el Ple de data 24 d’octubre de 2018 es va aprovar l'expedient de contractació, sotmès a regulació 
harmonitzada,  mitjançant  tramitació  Ordinària,  procediment  obert,  diversos  criteris  d’adjudicació,  del 
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Contracte  del  servei  de  neteja  d’edificis  i  dependències  municipals  per  procediment  obert  de  regulació 
harmonitzada i tramitació ordinària de Badia del Vallès, amb un valor estimat de 2.962.327,42 € euros, sense  
IVA (Exp. 1529/2018).

Tercer. En data  4 d’octubre de 2019, d’acord amb la resolució adoptada per la Mesa de Contractació es va 
adjudicar  el  contracte  administratiu,  sotmès  a  regulació  harmonitzada,  de  serveis  de  neteja  de  les 
dependències municipals, a l’empresa Tempo, Facility Services, S.L.U., com a millor oferta presentada, per 
l’import total de 1.069.663,19 euros nets, sense IVA per la duració inicial de dos anys del contracte. 

Quart.  El  contracte administratiu de serveis  de neteja d’edificis  i  dependències  municipals  de Badia  del  
Vallès, va ser adjudicat a l’empresa Tempo Facility Services, S.L.U. en la sessió de Ple municipal de 30 
d’octubre de 2019, amb data d’inici el dia 1 de gener de 2020 i el contracte es va formalitzar i signar en data  
2 de desembre de 2019.

Cinquè. En data 13 de desembre de 2019 la empresa Tempo Facility Services S.L.U. presenta un escrit  
comunicant que no començaran el contracte per problemes de tresoreria i manca de medis.

Sisè. En Ple de data 19 de desembre de 2019 s’incoa el procediment de Resolució contractual per renúncia  
del  contractista,  Tempo  Facility  services  S.L.U.  donant  un  termini  d’audiència  de  deu  dies  perquè  el  
contractista, avaladors i asseguradors puguin formular al·legacions, finalitzat aquest termini no han presentat 
cap al·legació.

Setè. En Ple de data 26 de febrer de 2020 s’aprova adjudicar el contracte administratiu, sotmès a regulació 
harmonitzada, de serveis de neteja de les dependències municipals, a l’empresa SACYR FALILITIES, S.A., 
com a segona classificada del procés de licitació comprès en l’expedient 1529/2018.

Vuitè. En data 27 de febrer de 2019 es va notificar als contractistes l'acord d'adjudicació i es van deixar els  
15 dies hàbils per presentar recurs especial en matèria de contractació, aquest termini va quedar suspès el 
dia 15 de març de 2020 en virtut de la DA 3ª del Real Decreto 463/2020 d’estat d’alarma, quedant únicament  
4 dies hàbils per esgotar el termini de recurs especial en matèria de contractació, un cop es derogui l'estat 
d'alarma i transcorri aquest termini es podrà formalitzar el contracte amb Sacyr facilities S.A.

Novè.  Que  per  raó  d'interès  públic,  és  necessari  el  manteniment  dels  serveis  de  neteja  d’edificis  i  
dependències municipals, fins l’inici del nou contracte, l'empresa LA BRUIXA, NETEGES I MANTENIMENTS, 
S.L.,  concessionària  fins al  moment  està  donant  aquest  servei  imprescindible pel  bon funcionament  del 
consistori, s'adjunten a l'expedient la factura on consten les tasques realitzades durant el mes d’abril, maig i 
juny de 2020.

Desè.  En data  07 de julio  de 2020,  l’arquitecta  tècnica,  responsable del  servei,  va  emetre  informe de 
justificació de les factures presentades pel serveis de neteja dels edificis i dependències municipals del mes 
d’abril  de 2020, per  import  total  de 56.483,04 euros,  IVA inclòs,  del  mes  de maig,  per  import  total  de 
57.226,13 euros, IVA inclòs, i del mes de juny, per import total de 58.060,08 euros, IVA inclòs.   Amb una 
suma total de 171.769, 25 euros, IVA inclòs.

Oncè. Realitzada la tramitació necessària, en data 8 de juliol de 2020 va ser remès a la Intervenció per a la  
seva corresponent fiscalització, sent  el  resultat fiscalitzat amb reparament per l’absència de procediment  
legal per la seva adjudicació.

III. Fonaments de dret
×          Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, per la qual es transposen a 

l’ordenament  jurídic  espanyol  les  directrius  del  Parlament  Europeu  i  del  Consell  2014/23/UE  i 
2014/24/UE de 26 de febrer de 2014.

×          Reial  Decret  128/2018,  de  16  de  març,  pel  que  es  regula  el  règim  jurídic  dels  funcionaris 
d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

×          Reial decret 424/2017, de 28 d’abril, pel que es regula el règim jurídic del control intern en les 
entitats del Sector Públic Local.
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×          Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, pel que es desenvolupa el Capitulo Primer del Títol sisè de 
la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupostos. 

×          Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per Reial  Decret Legislatiu  
2/2004 de 5 de març. 

×          Resolució de 25 de juliol de 2018, de la Intervenció General de l’Administració de l’Estat, per la 
que es publica l’Acord del Consell de Ministres de 20 de juliol de 2018. 

Per tot això, s'acorda:

Primer. Resoldre la discrepància plantejada a favor del criteri exposat per l’Àrea d’Entorn Urbà i Dret a la 
Ciutat , a la vista de l'informe, de data 8 de juliol de 2020, ha quedat constatant  que  per raó d'interès públic, 
és necessari  el  manteniment dels serveis de neteja d’edificis i  dependències municipals, degut a que el  
contracte  nou  encara  no  està  resolt,  l'empresa  LA  BRUIXA,  NETEGES  I  MANTENIMENTS,  S.L.,  
concessionària  fins  al  moment  i  està  donant  aquest  servei  imprescindible  pel  bon  funcionament  del 
consistori. 

Segon. En conseqüència, acceptar la discrepància formulada per l’Àrea d’Entorn Urbà i Dret a la Ciutat, i 
continuar  la tramitació de l'expedient  d’aprovació,  per  l’òrgan competent, de la  factura  de “LA BRUIXA 
NETEGES  GENERALS  I  MANTENIMENTS,  S.L”  per  import  total  de  171.769,25  euros,  IVA  inclòs, 
corresponents a les  factures dels mesos d’abril, maig i  juny del 2020 pel servei  de neteja dels edificis i 
dependències municipals.

Tercer. Notificar l'acord  a la Intervenció i a l’Àrea d’Entorn Urbà i Dret a la Ciutat.

Modificació del text refós del Pla d’Acció Comercial de Badia del Vallès.(Expedient 2052/2020).

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 13, En contra: 4, Abstencions: 0, Absents: 0

El Secretari llegeix l’acord.

Tot seguit, la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Encarna Rodrigo, qui diu: «Gracias señora 
alcaldesa. Bueno, como todos sabemos, en los últimos meses han sido muy duros a causa de la pandemia 
del coronavirus en nuestro país. Ha tenido un terrible impacto provocando la pérdida de millares de vidas,  
por ello, el gobierno declaró el estado de alarma el día 14 de marzo, provocando el confinamiento y el cierre 
de los negocios. Este hecho ha tenido grandes consecuencias sociales y económicas que tuvimos que 
afrontar y que nos obligó a replantear nuestras políticas municipales. Por ello, redactamos un documento 
que  nos  permite  redirigir  nuestra  política  económica  y  social  con  la  filosofía  de reconstruir  y  evitar  un  
escenario perjudicial de pérdidas económicas. A lo largo del confinamiento y durante los últimos meses, el  
equipo de gobierno, técnicos del área, diferentes grupos municipales, junto con los comerciantes, nos hemos 
reunido con el objetivo de minimizar el impacto y establecer un conjunto de medidas de contingencia que 
seguidamente expondré. Quiero aprovechar esta ocasión para agradecer de forma expresa el trabajo, la  
dedicación y los momentos de estrés e incertidumbre a todos los comerciantes y trabajadores de nuestra  
ciudad. Han estado a la altura, tanto en la respuesta para ofrecer el mejor servicio a nuestros ciudadanos, 
como  para  protegerse  del  virus,  así  como  la  predisposición  para  dialogar  con  este  consistorio.  La 
intencionalidad de esta concejalía y del consistorio es siempre estar cerca de los comercios y así seguirá 
siendo. Badia tiene una singularidad que otros municipios no tienen, y es que todos los locales comerciales  
son de titularidad del ayuntamiento, por ello, la institución, que debía de responder de una forma clara, no 
dudó ni un segundo en dejar de ingresar las mensualidades de los alquileres de aquellos negocios que el  
gobierno obligó a cerrar. Quiero dejar constancia que este hecho no se ha producido en otros lugares, ya  
que la titularidad de los alquileres mayormente, es privada. Por ello, no dudamos ni dudaremos en estar  
cerca de nuestros negocios a la vez porque son el motor de este municipio. Pero nuestra ayuda no solo se  
ha reflejado en este hecho, sino también a través de los compromisos llevados a cabo en las Mesas de 
Comercio y en las reuniones del plan de reconstrucción. Hemos establecido un conjunto de medidas que hoy 
aprobamos para dar trámite al procedimiento administrativo exigido. Así pues, este nuevo test reforç que 
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pretendemos aprobar, modifica algunos apartados con la intención de dar un mayor soporte al comercio y 
recoger las siguientes  mejoras:  los precios de los alquileres se congelan durante todo el  año 2021; se  
valorará la posibilidad de aquellos arrendatarios que estén al  corriente de pago, puedan optar con más  
posibilidades a los locales de 1ª categoría de la avenida Burgos, considerando que es un eje comercial; se 
suspende el  precio  del  traspaso para todos  los negocios,  menos para las categorías  especiales,  como 
pueden ser, farmacias, estancos, administraciones de loterías, notarías y salas de juego; se valora de forma  
individual la situación de crisis económica que nos plantee un arrendatario ante un negocio, se hará a base 
de subvenciones y acuerdos de junta de gobierno sobre criterios objetivos; durante el estado de alarma, se 
ayudó al comercio de forma directa condonando el recibo de alquiler de los meses de abril y mayo a todos 
los arrendatarios que tuvieron que cerrar sus negocios obligadamente; también el mes de junio, se les hizo a 
los bares, cafeterías y restaurantes, dado que éstos solo podían utilizar las terrazas y no las barras; las  
terrazas y bares y restaurantes no se cobrarán durante todo el verano, hasta el 30 de septiembre de  2020; 
el mercado municipal, no se cobrará tasa a aquellos que por sus especiales características no han podido 
abrir durante el estado de alarma; en el mercado ambulante, solo se cobrará del 1 de enero al 5 de marzo,  
ambos inclusive, que son todos los jueves anteriores al estado de alarma, el resto del año no se cobrará tasa 
para ayudar a este sector, ya que ha sido uno de los más golpeados dejando sobre la mesa el compromiso  
de trabajar conjuntamente para el próximo año 2021; se ha dotado de mayor recurso, como ha mencionado 
mi compañera, a la partida para firmar convenio con la Asociación de Comerciantes de Badia, a fin de asumir 
la parte que le correspondía a la asociación y con el objetivo de que los dinamizadores comerciales trabajen 
con todos los comercios, no solo con los asociados. La asociación por su parte, hará una campaña de 
captación de socios, para fortalecerse y no pasar a cuota durante el año 2020. Este convenio tiene una 
subvención de Diputación de Barcelona y el total del convenio será por 9.000 euros; se está tramitando una  
subvención  en  el  Área  Metropolitana  para  reforzar  la  ayuda  al  comercio  con  la  contratación  de  un 
dinamizador comercial que trabaje con los comerciantes para ayudar a reactivar sus negocios. Por último, 
me reitero, en el agradecimiento a todo el comercio badiense, trasladarles nuestro máximo apoyo y, como 
venimos haciendo hasta el momento, asumir el compromiso de mantener un diálogo permanente, por los 
posibles rebrotes e incidencias que pueda originarse por el coronavirus. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la  paraula  a la  senyora Amalia  Frutos,  qui  diu:  “Gracias  señora alcaldesa. 
Nosotros como no puede ser de otra manera, votaremos a favor. Creemos que es el momento más que 
nunca de apoyar al comercio en Badia. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Nerea García, qui diu: “Gracias señora alcaldesa. En  
Totes  fem  Badia  consideramos  que  habría  que  trabajar  todavía  más  a  fondo  en  este  plan  de  acción  
comercial para, por ejemplo, revisar el precio de los alquileres, la modificación de traspasos, modificar las  
zonas comerciales…, pero de todo esto, en este plan solo se modifica la congelación del precio del alquiler 
durante el 2021. Por otro lado, entendemos que debido al Covid-19 se ha tenido que hacer todo esto de 
manera  más  urgente  para  implementar  medidas  que  ayuden  al  comercio  de  Badia.  Muchas  de  estas 
medidas aparecen en el plan de reconstrucción y estamos de acuerdo con ellas, pero las que vemos en este 
plan no nos parecen del todo suficiente, en el plan de acción de comercio quería decir. También pensamos 
que hay otras acciones que ya deberíamos de estar  llevando a cabo, como se está haciendo en otros  
municipios, como por ejemplo campañas para impulsar el comercio local. Creemos también que el Consell 
municipal de Comerç se debería convocar de manera más periódica y así trabajar junto con los comerciantes 
del municipio todas estas cuestiones que tanto les afectan. Debemos cuidar el comercio local de Badia y 
hacerlo siempre partícipe en las políticas locales. Creemos que las reformas que necesita el comercio van 
más allá del servicio a domicilio y como ya hemos dicho las modificaciones que se hacen en este plan no  
van mucho más allá. Aunque sí que celebramos algunas medidas como que el ayuntamiento renuncia a la 
parte de los traspasos, no podemos votar a favor de este plan de acción, sabiendo que hay comerciantes 
que están indignados con algunas condiciones que se plantean y que generalmente, están atravesando 
muchas dificultades para mantener sus negocios abiertos. A pesar de que votaremos en contra, esperamos 
que se convoque otro Consell de Comerç para que se pueda profundizar más en este plan de acción y 
seguimos comprometidos  a  trabajar  conjuntamente como ya lo hemos hecho durante la  pandemia.  Por 
último, instamos también a que la institución predique con el ejemplo y que se compre más dentro de nuestro 
municipio para así apoyar al comercio local. Gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “Bueno, me gustaría hacer una intervención. Primero, me sumo al agradecimiento 
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que  ha  hecho  la  señora  Rodrigo  en  cuanto  a  los  comerciantes  de  la  ciudad,  pero  además  este 
agradecimiento lo quiero hacer extensivo a la ciudad, porque con esto está haciendo la ciudad en sí misma 
un gran esfuerzo. Supone una caída de ingresos para nuestra ciudad importantísima, creo que estamos 
haciendo un esfuerzo presupuestario muy grande, en favor del comercio local, que será en detrimento de 
otros servicios públicos dirigidos a la ciudadanía. Y ya lo dije en innumerables reuniones, nosotros como 
equipo de gobierno tenemos la responsabilidad de evitar, en esta crisis, el  deterioro de tres activos, las  
personas, la economía y la institución, entonces, poner el foco única y exclusivamente en uno de estos tres  
activos, nosotros considerábamos que no era una respuesta ni global ni responsable. Por tanto, en todas  
estas medidas que hemos puesto encima de la mesa, obviamente, siempre se puede hacer más cuando uno 
tiene muchos recursos, siempre se puede hacer más cuando con los recursos que uno tiene decide dejar de 
hacer menos. Yo también apelo a la responsabilidad del grupo que ha precedido mi palabra, y de la misma 
manera que piden que se actúe con el ejemplo, yo también pido responsabilidad cuando se tienen reuniones 
en las que se hablan de estos temas y en ningún momento se habla de posicionamientos en contra o  
contrarios, que cuando esto se lleva al pleno y es el equipo de gobierno el que lo presenta, votamos en 
contra. Cuando en otros foros, en los que hemos tenido estas reuniones del Consell de Comerç, que hemos 
tenido varias reuniones, para hablar de este tema, en ningún caso se nos han planteado encima de la mesa 
alternativas más allá de una campaña de consumo que haremos y que llevaremos a cabo, porque no he 
visto más propuestas encima de la mesa a analizar por los servicios técnicos, que pudiera haberse hecho 
una valoración económica o haberse tenido en cuenta a la hora de ver cuál era el impacto presupuestario en 
las arcas municipales. Es muy fácil siempre pedir mucho más, es muy fácil asaltar los cielos, lo que pasa es  
que a veces, cuando uno no tiene escalera, se suele quedar bastante en el suelo. Entonces, agradezco el 
voto favorable de Ciudadanos y no entiendo, sinceramente lo digo y lo digo de manera pública y además 
contundente, el voto en contra de este grupo municipal, que ha participado en todas las reuniones, puede 
parecerle no suficiente y yo creo que con una abstención creo que era suficiente para manifestar que alguna 
cosa más se podía hacer, pero ya veo que es una tónica general en este mandato, de votar en contra de  
manera sistemática todo lo que tenga que ver con el gobierno, pero bueno, cada uno escoge su manera de 
hacer política, obviamente, yo la respeto, aunque no la comparta, lo que pasa es que sí que no puedo  
aceptar que no se valore el esfuerzo que hace esta institución, porque no lo hace el equipo de gobierno,  
insisto, lo hace Badia del Vallés, lo hace la ciudadanía de Badia del Vallés este esfuerzo, porque solamente  
con el no cobro de los alquileres a los locales comerciales, que así tiene que ser porque son familias y 
familias  que lo han estado pasando muy mal,  ustedes ya  saben cuál  es  la  valoración económica  o el  
esfuerzo económico que va a suponer el decremento de ingresos que va a tener esta hacienda local, y luego 
pedirán que hagamos muchas más cosas porque es insuficiente, y yo les preguntaré entonces que de dónde 
vamos a sacar  los  recursos  y  ustedes me dirán,  pues  de los  cargos  de confianza,  porque es  el  único 
argumento que yo hasta ahora les he escuchado propositivo en cuanto a cómo vamos a mejorar los ingresos  
locales”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Nerea García, qui diu: “Gracias. Bueno, nosotras lo que 
queríamos  remarcar  es  que  creemos  que  el  plan  de  reconstrucción  es  una  cosa  y  el  plan  de  acción 
comercial es otra, bueno, es lo que he intentado explicar con mi intervención. Hay muchas propuestas que 
están en el plan de reconstrucción, algunas incluso que han sido propuestas por este grupo, otras han sido 
propuestas por los demás, las hemos trabajado conjuntamente, pero pues con este plan de acción comercial  
no  podemos  estar  de  acuerdo  y  ya  también  pues  como  he  dicho  porque  sabemos  que  hay  muchos  
comerciantes que llevan tiempo esperando cambios en este plan y que no están de acuerdo, nosotras pues 
intentamos también ir en estos temas que tienen sobre todo que ver pues con un colectivo concreto, pues  
nos  intentamos  comunicar  con  ellos  y  adecuar  y  bueno,  nada,  solo  quería  también  decir  bueno,  que 
consideramos que tampoco es cierto que vayamos en contra del equipo de gobierno. Creo que ya hemos 
demostrado muchas veces que estamos dispuestas a trabajar en conjunto y que ya lo hemos hecho hasta  
ahora, y bueno, pues esperamos seguir haciéndolo. Gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “Muchas gracias. Me gustaría, señora García, que me concretara qué propuestas 
son esas que no han quedado incluidas en este plan”.

La senyora Nerea García diu: “En el plan de acción comercial?”

La senyora alcaldessa respon: “Sí”.
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La  senyora  Nerea  García  diu:  “Bueno,  como  ya  hemos  comentado,  pues  que  no  hay  acciones  ni  
modificaciones que vayan más allá del año que viene”.

La senyora alcaldessa diu: “Cuáles? Cuáles señora García, por favor, me puede poner un ejemplo? Es que a  
lo mejor no nos ha quedado claro en las reuniones”.

La senyora Nerea García diu: “Perdón, puede repetir?”.

La senyora alcaldessa diu: “Sí, que me ponga un ejemplo, porque a lo mejor es que en las reuniones a  
nosotros no nos ha quedado claro cuáles son las que se han quedado fuera”.

La senyora Nerea García diu: “Por ejemplo pues el tema de traspaso de los locales, nosotros creemos que 
esto se debería modificar…..”

La senyora alcaldessa diu: “Está modificado la participación en el traspaso de los locales….”

La senyora Nerea García diu: “Sí, pero no solo para este año, sino para más adelante también”.

La senyora alcaldessa diu: “De momento tiene vigencia de un año, podemos negociarlo más adelante. No,  
me refiero en concreto este año, qué se ha quedado fuera?”

La senyora Nerea García diu: “Bueno, es que ya lo he comentado en la intervención, no se modifican las 
zonas comerciales, (………...)
La senyora alcaldessa diu:  “…..  las zonas comerciales.  Que en qué sentido quiere modificar  las zonas  
comerciales? Han hecho alguna propuesta al respecto?”

La senyora Nerea García diu: “Aun no hemos hecho ninguna propuesta, pero bueno, podemos hacerlas más 
adelante y sobre todo también que creo que la Asociación de comerciantes y los comerciantes sí que tienen 
propuestas respecto a esto desde hace bastante tiempo. También creemos que todo esto se ha de trabajar 
con ellos, no vale solo lo que diga cualquier grupo municipal”.

La senyora alcaldessa diu: “Pues lo hemos trabajado con ellos, póngame un ejemplo, señora García, solo le  
estoy pidiendo que me ponga un ejemplo concreto, de algo que se haya hablado en las reuniones”.

La  senyora  Nerea  García  diu:  “Yo  creo  que  ya  le  he  puesto  muchos  ejemplos,  creo  que  tampoco es 
necesario seguir con el tema porque creo que ya ha quedado clara nuestra postura”.

La senyora alcaldessa diu: “Ha quedado clarísima”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: “Sí, la pedí antes, pero bueno…”.

La senyora alcaldessa diu: “Perdóneme pero no le he visto”.

El senyor Roberto Castillo diu: “Perdonada. Como presidente de la Associació de marxants, y aparte regidor, 
quiero agradecer al equipo de gobierno la buena disposición que ha tenido en este asunto tan sensible, y 
daros la enhorabuena por las decisiones tomadas en beneficio de este sector, que está tan castigado dada la 
cuarentena  que  hemos  sufrido.  Alentaros  a  que  sigáis  trabajando  así  y  colaborando  con  los  sectores  
implicados  haciéndoles  partícipes  de  las  decisiones  que  se  han  de  tomar  y  por  supuesto,  agradecer  
enormemente el esfuerzo hecho para poder desarrollar el mercadillo tal y como se ha desarrollado y que ha 
tenido una aceptación tan excepcionalmente buena. Obviamente mi voto será a favor”.

La senyora alcaldessa diu: “Muchas gracias señor Castillo”.

S’aprova amb 13 vots a favor (10 PSC, 2 C’s, 1 ERC) i 4 vots en contra (TFB) el següent acord:
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I. Identificació de l’expedient
Expedient número 2052/2020, relatiu a la modificació del text refós del Pla d’Acció Comercial de Badia del  
Vallès.

II. Relació de Fets
1. Atès que l’ajuntament de Badia del Vallès va aprovar, en la sessió de ple de data 27 de març de 2019, la  
modificació parcial i el text refós del pla d’acció comercial de Badia del Vallès.

2. Vista l’acta del Consell Municipal de Comerç de data 3 de juny de 2020 amb la participació dels diferents  
sectors comercials de Badia del Vallès.

3.  Vistes  les  propostes  presentades  per  l’associació  de  comerciants  de  Badia  del  Vallès,  sobre  les 
modificacions proposades al text refós del pla d’acció comercial de Badia del Vallès.

4. Atesa l’especial situació econòmica del sector del comerç a Badia del Vallès sobrevinguda per la crisi  
sanitària del COVID19 i, tenint en compte que el comerç local és el principal motor econòmic del municipi,  
que dóna un servei de proximitat als veïns i veïnes de Badia del Vallès.

5. Vista la proposta de modificació del text refós del pla d’acció comercial aprovada pel Ple de la corporació  
en la sessió de data 27 de març de 2019, que s’adjunta en annex I.

6. Vista la proposta de modificació del text refós del pla d’acció comercial de Badia del Vallès que s’adjunta  
com a annex II.

III. Fonaments de dret
- L'article 132 de la Llei 39/2015, d' 1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions 
Públiques.
- L'article 22.2.d) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases del Règim Local.

- Llei 18/2017 de l’1 d’agost de comerç, serveis i fires.

Per tot això, s'acorda:

Primer. Aprovar la modificació del text refós del pla d’acció comercial aprovat en la sessió de ple de data 27  
de març de 2019 segons Informe-proposta (annex I) que s’adjunta a l’expedient, amb l’objectiu de donar un 
major suport al comerç local davant la situació actual de crisi econòmica que pateix el sector. 

Segon.- Aprovar el text refós del Pla d’Acció Comercial de Badia del Vallès que incorpora les modificacions  
expressades a l’annex I, i que s’adjunta com a annex II. 

Tercer. Facultar a la Junta de Govern Local perquè desenvolupi i aprovi, prèvia sessió de la comissió 
informativa del plenari que pertoqui, quants documents de gestió se’n derivin dels presents acords.

Quart.- Aquest acord tindrà una vigència d’un any des de la seva aprovació. Es podrà prorrogar, amb acord 
exprés, per períodes anyals i fins un màxim de cinc anys. 

Cinquè. Aquest acord deroga tots els acords i resolucions anteriors que s’oposin o entrin en contradicció amb 
els punts tractats anteriorment.

Sisè. Notificar l’adopció d’aquest acord a l’Associació de Comerciants de Badia del Vallès, a l’Àrea d’Entorn 
Urbà i Dret a la Ciutat d’aquest Ajuntament i donar publicitat a la web municipal així com també al Portal de 
Transparència.

 

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

Q
R

5H
Q

97
N

6E
G

3K
R

D
9T

KG
C

JF
K6

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//b

ad
ia

de
lv

al
le

s.
se

de
le

ct
ro

ni
ca

.e
s/

 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
5 

de
 3

0 



 

Aprovació de l´avanç de la modificació puntual del Pla General d´Ordenació per la reordenació de l
´extrem sud est de l´eix comercial de Badia del Vallès (Expedient 2540/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 12, En contra: 4, Abstencions: 1, Absents: 0

El Secretari llegeix l’acord.

Després, la senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafael Moya, qui diu: «Buenas tardes. Gracias 
alcaldesa. Traemos hoy a aprobación el avance de la propuesta de modificación puntual del Plan general de 
ordenación urbana de Badia en el extremo sud-est, que es la zona del futuro eje comercial. Qué traemos  
hoy a aprobar? El documento que será el avance, el que dé el tiro de salida a la futura reordenación de ese  
espacio, una modificación del planeamiento. Voy a explicar un poco por qué arranca esta situación y un 
poco los pasos y cómo hemos llegado hasta ahí. A raíz de una petición de parte de los que están situados 
actualmente en la zona comercial, que pedían una ampliación de su zona comercial, bueno, nos pusimos en  
contacto con el Área Metropolitana, que es quien nos lleva los instrumentos de planeamiento, y hablamos 
de la posibilidad de una ampliación de una zona comercial. Claro, eso nos hizo pensar y recordar que en el  
año 2018, después de realizar el URBACT, recogimos ahí un plan de acción integral donde se redefinían los 
criterios  a  tener  en  cuenta  de  cara  a  una  futura  reordenación  del  espacio  en  Badia.  Ahí  se  recogía, 
básicamente,  en el  URBACT,  es  la  reprogramación y  caracterización de los  futuros  espacios  públicos,  
modificación de la percepción de la ciudad, tanto a nivel de densidad como de escala y la diversificación y 
intensidad de los usos y de la densidad. Bajo esos criterios, se plantea una modificación de esa zona en 
concreto, donde no se hará solamente una ampliación de un espacio comercial, sino donde se hace una 
redefinición de un espacio con la creación de nuevos espacios comerciales, la posibilidad de la creación de 
nuevos espacios reservados para vivienda, un nuevo parquing subterráneo para la ciudad y una gran plaza 
cívica, que culminaría todo lo que es el eje comercial de la avenida Burgos, en una gran zona comercial en  
el encuentro entre calle Burgos y calle Ibiza. Lo que traemos a aprobación hoy es el avance, que es el  
primer trámite, las modificaciones de este planeamiento puntual es un trámite potestativo, pero entendemos 
que en un ejercicio de transparencia y de información a la ciudadanía es interesante traerlo a aprobar a este 
pleno. A partir de esta aprobación se dará el tiro de salida a todo el proceso de exposición pública y de  
recogida de propuestas por parte de la ciudadanía. Ya hemos hecho una sesión informativa al resto de 
grupos con los técnicos del área para que vieran el documento y hicieran sus apreciaciones. Una vez que el  
documento se ha aprobado y sea público empezaremos también a enseñar a la ciudadanía y también nos 
servirá como tiro de salida para empezar a trabajar los estudios de movilidad. Toda esta modificación llevará  
unos cambios en la movilidad y hasta que no tengamos ese estudio de movilidad, no quedará cerrado la 
definición  de  las  direcciones  de  las  calles,  de  nuevos  sentidos  de  circulación,  etc.  Por  eso  creemos 
interesante la aprobación de este documento y la exposición pública, pero nos gustaría cuanto antes tener  
el estudio de movilidad para dar información más completa a la ciudadanía y poder entrar más en el detalle  
de lo que es la zona. Lo que ahora aprobamos es el documento de planeamiento, el avance, aquí no están  
los proyectos de construcción ni de edificación, sino solamente lo que vamos a aprobar, bueno, después de  
todas  las  fases  porque  esto  es  el  avance,  luego  está  la  provisional,  la  inicial  y  la  definitiva,  es  un  
procedimiento que menos de un año y medio no va a ser, osea, que esto estamos en el primer punto de  
arranque,  pero sí  que es  interesante ir  ya enseñando el  documento y  recibiendo aportaciones,  porque 
seguramente que el resto de vecinos tendrán cosas a decir y podemos tener un documento que sea más 
completo y que sea de interés general, aquí hay que tener en cuenta el interés general y sobre todo, que  
ahora estamos hablando de planeamiento, no estamos hablando de obras sino que estamos hablando de 
usos y de posibles usos en cada zona y en cada parcela. Luego ya vendrán los proyectos de urbanización, 
de ejecución de obras, pero todo esto será ya en la fase final. Nada más. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: “Gracias señora alcaldesa. A ver,  
una ver revisado el plan general de reordenación del eje sudeste, tengo algunas consideraciones a realizar. 
En  primer  lugar,  el  proyecto  o  plan,  no  es  malo del  todo,  pues  esta  ciudad  necesita  de una  plan de  
reordenación que mejore la movilidad de personas y vehículos. Que una vez aprobada esta primera fase, en 
principio, comenzaréis a hacer reuniones con los vecinos para explicar todo el proyecto, algo con lo que 
estamos totalmente de acuerdo, pero por qué no se ha consultado un poco antes con los vecinos y vecinas 
del entorno y saber cuáles son sus intereses, qué es lo que necesitan o qué es lo que quieren, o cuáles son 
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sus preocupaciones al respecto? Y a partir de ahí, y no antes, buscar la manera de dar respuesta tanto a los 
vecinos como a Mercadona. Desde Esquerra Republicana consideramos que un proyecto de esta magnitud, 
en un pueblo con tan poco territorio, y con la densidad de población que tiene, puede que (……..) como en  
un principio queréis desarrollar este plan, puede que no sea tan positivo como nos lo queréis vender. Se 
prioriza o priorizáis, simplemente, ahora mismo sacar dinero o si se prefiere, tener más ingresos. Que no es 
malo del todo, pero a su vez, también se dan más gastos, pero sobre todo, se prioriza tener contento al  
señor Mercadona, que será vuestro mecenas particular. Se deja un poco de lado al Mercado municipal, que 
se verá gravemente perjudicado, más allá de lo que ya lo estaba desde que Mercadona abrió sus puertas. Al  
Mercado municipal no se le dan alternativas de actualización o mejoras ni tampoco de su entorno como a 
Mercadona.  De hecho,  y  esto  es  una  propuesta,  en vez  de  hacer  viviendas  estaría  bien utilizar  esos  
supuestos  recursos económicos  que pondrá a  disposición el  señor  Mercadona,  en mejorar  el  Mercado 
municipal y todo su entorno, desarrollando también un plan de movilidad y no estaría mal del todo y pudiera  
competir comercialmente en igualdad de condiciones con Mercadona. Se masificará todo el entorno con 
más edificios de viviendas, que a su vez en principio serán más personas y más coches que agravarán el  
problema de aparcamiento. Si en la actualidad ya tenemos ciertos problemas de convivencia, civismo y 
vandalismo, con los posibles residentes de las nuevas viviendas en la nueva zona, esos problemas muy 
posiblemente se agravarán.  Se perjudica seria y  gravemente a  los  vecinos  y  vecinas de la  zona,  que  
pasarán de tener parquing gratuito, a no tener parquing, o en el mejor de los casos, y aquellos que puedan 
permitírselo, parquing de pago. Pese a todo, mi voto en esta cuestión será la abstención, pues a pesar de  
todo lo dicho, el proyecto de reordenación, puede ir bien, siempre y cuando se haga algunas modificaciones 
que  no  perjudiquen  tanto  a  los  vecinos  de  la  zona.  Y  de  paso,  si  pudiera  ser,  mejorar  también  las  
condiciones del Mercado municipal, lo cual sería mejor para todos y crearía una línea de comercio mucho 
más extensa y mucho más propicia para el futuro de esta ciudad. Eso es todo. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Juan J. Barcala, qui diu: “Muchas gracias señora alcaldesa. 
Para nuestro grupo municipal, el aspecto más positivo de este plan es la nueva configuración de la plaza  
que resulta de la ordenación. Entre los nuevos edificios residenciales, destaca el  nuevo bloque que se 
plantea construir  sobre la actual  zona de aparcamiento, que daría frente a la plaza por el  costado sur, 
generando un patio de manzana junto a los edificios existentes. Esta actuación, junto a la modificación de la  
rotonda y la construcción de edificios en las esquinas, mejoraría la calidad de espacio público y reforzaría su 
carácter urbano. En este avance del plan se proponen las calificaciones urbanísticas del suelo, pero falta  
por concretar en detalle la edificabilidad y el modo de gestión urbanística. Debe asegurarse, que el número 
de plazas de aparcamiento sea suficiente para poder atender a toda la demanda de la zona, y no solamente  
la de los nuevos edifcios. Es necesario justificar la necesidad del incremento del número de viviendas. Tiene  
que especificarse la edificabilidad residencial en metros cuadrados construidos. Tiene que especificarse el 
número  y  tipología  de  las  viviendas  resultantes  de  la  nueva  ordenación.  Tiene  que  asegurarse  el 
cumplimiento de las cesiones obligatorias de suelos para nuevos equipamientos y espacios libres en base a 
la nueva edificabilidad, así como el porcentaje destinado a vivienda protegida de alquiler, tal y como marca  
la ley de urbanismo. Tiene que especificarse el sistema de gestión urbanística mediante el cual se llevará a 
cabo la reparcelación. Todos estos aspectos, deberían estar adecuadamente reflejados en este avance de 
planteamiento. Dependiendo de que seguiremos estudiando todas las posibilidades, estamos de acuerdo y 
votaremos a favor. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui  diu:  “Bona tarda.  Gràcies senyora 
alcaldessa.  Desde el grupo de Totes fem Badia, no vemos muy claro este proyecto. Lo único que queda 
reflejado es que un gran supermercado se va a construir de nuevo, se va a beneficiar a una gran empresa 
como es Mercadona, y se va a perjudicar al comercio local, que es algo que nosotros también queremos 
proteger. Además de un posible perjuicio a los comerciantes de Badia, vemos que tal vez no hay interés 
público en este proyecto. Con él se van a perder intereses de nuestros vecinos y vecinas, por ejemplo, 
quienes  viven  en  la  calle  Mallorca,  cuando  se  asomen  a  sus  balcones  verán  un  gran  edificio  que 
posiblemente les puede quitar la luz natural o también vamos a perder un número alto de aparcamientos  
que no se van a sustituir, porque la idea que se tiene es construir un parquing subterráneo que no será  
gratuito. Por otro lado, este proyecto debería cumplir algunos objetivos como integrar el Parc de les Illes 
Balears, mejorar la movilidad de la zona y resolver el tapón de la calle Ibiza, pero con el proyecto que nos  
han presentado, no queda claro el mejor acceso al Parc de les Illes Balears. En cuanto a la movilidad, no 
sabemos de qué manera se puede mejorar con este proyecto tal como está ahora. Somos conscientes de  
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que aún falta un estudio de movilidad para ver cómo queda este tema y esperamos que el  estudio de 
movilidad sea esclarecedor y nos  resuelva las dudas que tenemos, pero como ya hemos dicho,  en el  
proyecto actual la única conclusión que vemos es que será un nuevo supermercado beneficiando a una 
empresa privada y perjudicando a nuestro comercio local. También queremos destacar que no ha habido un 
debate social con la ciudadanía sobre este proyecto y que se ha hecho, a nuestro entender, un poco a toda  
prisa. Hay mucha incertidumbre en la necesidad de este proyecto y no le acabamos de ver la utilidad social  
y urbanística. Por eso nuestro grupo municipal votará en contra. Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “Yo únicamente quería aclarar una cosa que ha salido por parte de varios grupos  
y es el tema del gran supermercado y el beneficio del Mercadona. Si realmente nuestro único objetivo de 
esta modificación fuera Mercadona, con aumentar la volumetría de la parcela hubiéramos tenido suficiente.  
Hubiéramos hecho una modificación de planeamiento, que además era lo que nos pidió, Mercadona lo que 
nos pidió fue un incremento de volumetría, porque quieren hacer un establecimiento en dos plantas, como lo 
tienen en todas partes, porque es su política de empresa y si no se marcharán, porque es lo que están 
haciendo en todos los sitios donde están modificando sus establecimientos. Podíamos haber hecho eso,  
hubiéramos hecho una modificación puntual  del  planeamiento otorgando mayor  volumetría a  la parcela 
donde está ubicado el Mercadona y punto. Y ya con eso hubiéramos satisfecho los intereses del señor 
Mercadona, mecenas del equipo de gobierno, con esas palabras tan grandilocuentes que ha dicho el señor  
Castillo, que no sé de dónde se las sacará, y ya está, y con eso hubiéramos tenido una calificación mucho 
más sencilla, mucho más fácil, sin problemas y fin, fin de la cita. Quiero recordarles lo que ha mencionado el  
señor Moya en su intervención, que nosotros tenemos un proyecto que se llama “Imagina Badia”, que fue 
elaborado de manera participativa, ahí es donde se incorporó la participación ciudadana, en  la que se  
establecieron una serie de acciones y una de ellas era intervenir precisamente en esa zona, generar una vía  
comercial, un eje comercial que fuera de dalt abaix, de la Burgos hasta el parque de las Islas Baleares, y  
hemos  aprovechado esta  modificación del  planeamiento para darle la  continuidad o el  espíritu  de ese 
proyecto  participativo que se llama “Imagina Badia”.  Por  otro  lado,  tenemos en Badia  un problema de 
viviendas para jóvenes, en Badia no creo que sobren viviendas, de hecho en otros plenos, los mismos que 
ahora mismo están diciendo que sobran viviendas, han puesto en otras ocasiones de manifiesto que Badia 
necesita viviendas. Entonces, no se puede hacer una cosa y la contraria. Yo no estoy de acuerdo señor  
Castillo, que el hecho de hacer nuevas viviendas implique que esa gente potencial que vaya a venir sea un 
problema de convivencia, que ya es poner el punto de mira sospechoso en cualquiera que vaya a venir a 
vivir a nuestra ciudad. Tant debò, Badia vinguessin moltes famílies amb molta canalla i s’omplissin els coles 
de primària que s’estan buidant, i tant debò a Badia poguéssim tenir més població. Y les recuerdo, en el plan 
de acción del “Imagina Badia”, una de las cosas de Badia, que fíjate, todos tenemos la percepción de que 
Badia es una ciudad muy densamente poblada, tenemos un 63% de espacio público sin determinar y sin  
uso, que hay que darle un uso público y es lo que queremos hacer con este proyecto. Intentar hacer una  
plaza de encuentro social, que será mayor que la Plaza Mayor, en un punto diferente a Badia, que siempre  
dice que solamente se actúa en la Plaza Mayor, pues queremos dar un nuevo punto, una nueva plaza cívica 
en otro entorno y sí planteamos crear viviendas, creemos que es una oportunidad una modificación del  
planeamiento para crear habitatge. El interés público está acreditado en el documento, sino ya nos lo dirán 
las autoridades competentes, pero creo que el AMB no es ni mucho menos sospechosa de no tener en 
cuenta este criterio de interés público en cualquier  propuesta de modificación del  planeamiento que ha 
hecho no solo en esta ciudad, sino en otras muchas. Y sí que es verdad que el coche es un problema en 
Badia, pero yo no me imagino una ciudad exclusivamente diseñada para los coches. Es que no quiero  una 
ciudad diseñada exclusivamente para los coches. Obviamente hay que dar respuesta a los problemas de 
aparcamiento, pero también Badia tiene que ser una ciudad diseñada para las personas. Y yo creo que este 
tipo de modificaciones son una oportunidad para mejorar un entorno y evidentemente ahora empezará el  
proceso de participación ciudadana, ya lo ha explicado el  señor Moya, esto solo es el  avanç,  después 
quedan todo un año y medio de tramitaciones en las que se pueden hacer alegaciones, haremos el proceso 
de participación ciudadana, como hicimos con la anterior modificación del  planeamiento. Y una vez que 
tengamos  el  estudio  de  movilidad  quedarán  resueltas  muchas  de  las  incógnitas  que  también  habéis 
manifestado y habéis puesto encima de la mesa, que pueden repercutir en la mejora de ese entorno en 
concreto y podremos tomar decisiones de cómo afinar. Muchas de las cosas que se han puesto encima de 
la mesa, corresponden a la segunda fase, que es la fase de reparcelación y de urbanización. Cuando han 
hablado  del  tema  de  la  gestión,  yo  quiero  recordarles  que  esta  modificación  de  planeamiento  afecta  
exclusivamente a propiedad pública, todo lo que está modificado es de propiedad del ayuntamiento. El  
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Mercadona es una concesión administrativa, no es propietario del suelo, por tanto, aquí no tiene ningún 
interés como para hacer un convenio de gestión. El suelo es 100% público y por tanto, después lo que 
habrá  aquí  es  modificar  la  concesión  o  sacar  una  concesión  nueva  en  función  de lo  que  determinen 
Secretaría e Intervención, y así lo haremos en la última fase, que es la fase de reparcelación. En cualquier  
caso, cuando uno determina que el suelo calificado está como comercial no tiene nombres y apellidos, no se 
llama a un suelo Mercadona, ni un suelo Aldi, es un suelo comercial, que ahora mismo, obviamente, hay un  
Mercadona, pero en el futuro, ese suelo comercial, podrá tener la titularidad Mercadona o cualquier otra 
empresa que se presente a los procesos de licitación. Y también quiero recordar una cosa que yo creo que  
se pierde de vista cuando se habla de este tipo de cosas. En el Mercadona trabaja mucha gente, que son 
vecinos y vecinas de Badia del Vallès, que también, igual que el comercio hay que protegerlo, los puestos  
de trabajo también hay que protegerlos, entonces yo creo que el equipo de gobierno también tiene que 
garantizar que la actividad económica que existe en el municipio, no solamente desde una perspectiva de 
generar riqueza, que obviamente la genera, también genera puestos de trabajo y oportunidades. Yo no sé 
qué pensarán todas las personas que trabajan en el Mercadona hoy en día, de esa afirmación que han 
hecho tan categórica que deberíamos quitar el Mercadona de donde está, y exclusivamente hacer pequeño 
comercio. Supongo que no creo que estuvieran para nada de acuerdo. A esas personas a lo mejor también 
estaría bien preguntarles su opinión. En cuanto al tema del Mercado municipal y su entorno, me gustaría  
decirle al señor Castillo que tiene usted razón y que vamos a hacer un esfuerzo importante de mejora del  
entorno del mercado y de renovación del mercado, porque una de las cosas que yo tengo clarísima es que  
es un motor económico importante para nuestra ciudad y que yo creo que hay que invertir en el Mercado 
municipal  y será una de las propuestas que les haremos en cuanto esté aprobado el  Plan general  de 
inversiones  de la Diputación de Barcelona, uno de los primeros  proyectos  que presentaremos para su 
aprobación, será destinarlo al entorno del mercado, a hacer una plataforma única de acceso, mejorar todo el 
entorno y también arreglar el tejado del mercado que buena falta le hace”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui diu: “Sí, perdón, es que no sé si he  
entendido bien. Nosotros no hemos dicho que queremos quitar el Mercadona, me parece, en mi intervención 
no he dicho eso. Solo era que también hay que equilibrarlo”.

La  senyora  alcaldessa  diu:  “En  cualquier  caso  creo  que  no  es  contradictorio  el  hecho  de  hacer  una 
superficie comercial en ese entorno con hacer políticas para el pequeño comercio, creo que no es para nada 
contradictorio, es más, yo creo que si se genera un eje comercial, el principal beneficiario es el comercio y el 
mercado, sino pregúntenle a los paradistas del Mercado de Barberà dónde tienen un Mercadona”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafa Moya, qui diu: “Gracias alcaldesa. Solamente para 
complementar la información que se ha expuesto. Por un lado es que también vamos a dotar de una zona 
comercial el entorno del Mercadona, que sirva para el comercio y para futuros nuevos comercios de Badia. 
Entendemos que puede ser, como ha explicado la alcaldesa un motor de atracción a una nueva actividad  
comercial y a un nuevo foco comercial. Independientemente de eso, el mercado seguirá siendo nuestro polo  
comercial como lo es y lo tendremos que seguir potenciando. Y por lo que ha trasladado Juanjo Barcala del  
grupo de Ciudadanos, toda esta información que pedías, la mayoría se desarrollará ya en la aprobación 
inicial,  los  metros  de  la  vivienda,  la  edificabilidad,  la  volumetría…  Igual  que  teníamos  aprobado  un  
documento donde se han hecho los pisos en la calle Zaragoza, donde estaba ya claramente la altura del 
bloque, la tipología, y que luego al final lo hemos tenido que modificar, tiene que haber ya un documento a la  
hora de la aprobación que sea más concreto y que sea más cerrado, ahora estamos solamente en lo que es 
el avance. Y como decía la alcaldesa, un documento de esta categoría, si no tiene acreditado el interés 
público, no lo aprobará el departamento de la Generalitat correspondiente, porque al final, la modificación de 
este planeamiento lo que tiene que tener  es  un interés  público,  si  no está  acreditado,  las  autoridades 
competentes no lo aprobarán. Nosotros podríamos presentar lo que quisiéramos, pero es que es un órgano 
superior,  que  es  a  nivel  de  Cataluña,  que  no  es  ni  que  sea  de  nuestro  entorno,  quien  aprueba 
definitivamente todos (………), pero que estamos en una situación muy inicial y ahora es cuando tenemos 
que empezar a hablar con los ciudadanos, pero no solo con los ciudadanos de ese entorno, con todos los 
ciudadanos, porque afectará directamente, físicamente más a los de ese entorno, pero es una modificación 
de la que se va a beneficiar toda la ciudad. Yo creo que es momento de pasar a la exposición pública y  
someterlo a debate y recoger propuestas, porque seguramente que habrá propuestas interesantes. Esto 
también lleva por el tema de la movilidad, habrá zonas que serán peatonales, podremos incorporar el carril 
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bici, que tenga continuidad y conexión con Barberá, bueno, un acceso más amplio y más grande al Parque 
de las Illas Baleares para así poder tener una visión ya desde la calle Burgos de lo que es toda la zona esa 
que ahora no se ve y es un documento que bueno, que sufrirá cambios y que estamos abiertos a que haya 
aportaciones de todos los grupos y de la ciudadanía para mejorarlo, porque al final es un documento para el  
interés general y para todos los vecinos y vecinas de Badia. Nada más. Gracias”.

S’aprova amb 12 vots a favor (10 PSC, 2 C’s), 4 vots en contra (TFB) i 1 abstenció (ERC), el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número: 2540/2020, relatiu a l´aprovació de l´avanç de la modificació puntual del Pla General d
´Ordenació per la reordenació de l´exterm sud est de l´eix comercial de Badia del Vallès.

II. Relació de Fets
1. En data 20 de gener de 2005, l’Ajuntament de Badia del Vallès va signar amb Mercadona el “Contracte  
per a la explotació comercial mitjançant concessió administrativa de domini públic municipal al solar situat a 
la plaça Montjuïc de Badia del Vallès”, per un període de 50 anys comptadors des de la data d’inici de 
l’ocupació (abril 2004).

2. L’any 2018 Badia del Vallès va participar en el programa europeu URBACT, la principal missió del qual és  
promoure el planejament urbà integrat, participat i sostenible de forma local i en xarxa amb altres ciutats 
europees. En aquest marc, Badia va desenvolupar el seu Pla d’Acció Local, una estratègia per orientar la 
millora urbana des d’una perspectiva global (social, econòmica, ambiental i participativa) per tal de millorar 
la qualitat de vida de la ciutadania. Les propostes es van concretar en un conjunt d’accions (el pla d’acció 
integral, PAI) a curt i llarg termini per millorar Badia. La present MPPGO és una bona oportunitat per a posar 
en pràctica algunes d’aquestes accions proposades.

3. L’any 2018 el Servei de Planejament Urbanístic de l’Àrea Metropolitana de Barcelona va redactar l’Estudi 
per a la revisió del model urbà de Badia del Vallès.

4. L’avanç de pla de l´MPPGO, és el document d’objectius, criteris fonamentals i prioritats de la proposta 
d’ordenació i  alternatives del  nou model  territorial  que es preveu. L’objectiu de l’avanç és principalment 
fomentar la participació ciutadana posant el document a informació pública per a recollir suggeriments. En 
una modificació puntual de planejament és un tràmit potestatiu.

5. Consta a l´expedient el document d´avanç de la modificació puntual del Pla General d´Ordenació per la 
reordenació de l´exterm sud est de l´eix comercial de Badia del Vallès, remés pel Servei de Planejament 
Urbanístic de l´AMB

6. Consta a l'expedient instruït l'informe justificatiu del servei gestor de les necessitats i finalitats públiques.

III. Fonaments de dret

El Pla General d´Ordenació Urbana de Badia del Vallès, text refós aprovat definitivament el 25 d´abril de  
2006.

Els articles 57 a 59 i 73 a 100 del Text Refós de la Llei d'Urbanisme, aprovat per Decret Legislatiu 1/2010, de 
3 d'agost.

Els  articles  17  a  28  de  la  Llei  6/2009,  de  28  d'abril  d'Avaluació  Ambiental  de  Plans  i  Programes  de 
Catalunya. [Tingui's en compte que la Disposició Addicional Octava de la Llei 16/2015, de 21 de juliol, de 
simplificació  de  l'activitat  administrativa  de  l'Administració  de  la  Generalitat  i  dels  governs  locals  de 
Catalunya i  d'impuls  de l'activitat  econòmica,  estableix que, mentre no es realitza l'adaptació de la Llei 
6/2009, de 28 d'abril, d'avaluació ambiental de Plans i programes, a la normativa bàsica continguda en la 
Llei de l'Estat 21/2013, de 9 de desembre, d'avaluació ambiental, han d'aplicar-se les prescripcions de la Llei 
6/2009 que no contradiguin aquesta normativa bàsica].
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La Disposició Vuitena de la Llei  16/2015, de 21 de juliol,  de simplificació de l'activitat  administrativa de 
l'Administració de la Generalitat i dels governs locals de Catalunya i d'impuls de l'activitat econòmica.

Els articles 17 a 28 de la Llei 21/2013, de 9 de desembre, d'avaluació ambiental.

Els articles 22, 23, 64 a 76 i 99 a 115 del Reglament de la Llei d'Urbanisme de Catalunya, aprovat per 
Decret 305/2006, de 18 de juliol.

L'article 22.2.c) i 47.2 ll) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.

Per tot això, s'acorda:

Primer.  Aprovar  l´Avanç  de la  modificació puntual  del  Pla  General  d´Ordenació  per  la reordenació de l
´extrem sud est de l´eix comercial de Badia del Vallès.

Segon.  Exposar  el  document  d´Avanç  de  la  modificació  puntual  del  Pla  General  d´Ordenació  per  la 
reordenació de l´extrem sud est de l´eix comercial de Badia del Vallès, a informació pública pel termini de 
trenta  dies,  a  fi  que  es  puguin  presentar  suggeriments,  d'acord  amb  el  que  disposa  l'article  106  del 
Reglament de la Llei d'Urbanisme.

Tercer.  Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província, Tauler d’anuncis i a la pàgina web de 
l’Ajuntament de Badia del  Vallès per un període de 30 dies,  d'acord amb el que disposa l'article 23 del 
Reglament de la Llei d'Urbanisme.

Quart. Notificar l'acord al Servei de Planejament Urbanístic de l´AMB. 

Obertura Servei d'Atenció Integral Local per a persones LGTBI (Expedient 2306/2019)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

El Secretari llegeix l’acord.

Seguidament, la senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Josep Martínez, qui diu: «Gracias alcaldesa. 
Buenas tardes. Generalmente el amor no daña. El odio siempre. Actualmente hay muchas personas en el  
mundo  que  se  sienten  rechazadas  por  el  mero  hecho  de  ser  ellas  mismas.  En  ocasiones,  las  
Administraciones Públicas tenemos el poder y somos las encargadas de visibilizar aquello que mucha gente  
quiere hacer invisible. En nuestra mano está el hecho de poder ir haciendo un cambio en la historia. Y 
tenemos el poder de cambiar esas cosas. Fíjense, durante la dictadura franquista y al inicio de la actual  
democracia, las personas homosexuales, bisexuales y transexuales eran detenidas y encarceladas por su 
orientación  sexual.  La  conocida  ley  de  vagos  y  maleantes  equiparaba  a  proxenetas  con  personas 
homosexuales.  Por  suerte,  a  lo  largo  de  la  democracia  y  las  políticas  sobre  todo  de  los  gobiernos 
progresistas, se fomentó la igualdad de derechos que promulga el artículo 14 de la Constitución y a partir  
del inicio del siglo XXI, la normativa española incluso permitió, siendo España uno de los países primeros en 
reconocer el matrimonio entre personas del mismo sexo en el año 2005. Así igual también se han publicado 
diferentes normas autonómicas que pretenden alcanzar esa equiparación de derechos. Pero a día de hoy 
las agresiones al colectivo LGTB en Cataluña respecto al año pasado han aumentado un 44% registrándose 
en el año 2019, 161 incidencias. De esas 161 incidencias, un 72% de las víctimas fueron hombres, un 21%  
fueron mujeres y un 2% fueron personas bisexuales. Y debemos ser conscientes también que, muchos y 
muchas, por miedo, sobre todo especialmente ellas, no acaban denunciando estos actos denigrantes. Por  
todo ello, la Generalitat  de Cataluña y en coordinación con los entes locales, han activado una red de 
Servicios Integrales al colectivo LGTB, que son los SAIS, y que están desplegados en todo el territorio. Esta  
herramienta, propone a las Administraciones Públicas atender al colectivo, ser ese altavoz que comentaba 
anteriormente,  y  sensibilizar  y  atender  al  colectivo.  Esta  acción  y  servicio  pretende  dar  respuesta  a 
consultas por cuestiones vinculadas con las diversidades sexuales y de género del colectivo LGTB, tanto a  
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ellos como a sus familiares, profesionales, entidades y a las amistades que tengan vínculo. Hoy iniciamos el  
proceso formal de un servicio de atención integral a las personas que sufran, que hayan sufrido o que estén 
en riesgo de sufrir cualquier tipo de discriminación en cualquier ámbito, laboral, personal, etc., y también las  
agresiones físicas o verbales que se deriven por su orientación sexual, identidad o expresión de género. El  
SAI es un servicio de sensibilización e información para personas, pero también para entidades con el 
objetivo de mostrar la diversidad, la orientación sexual y de género y también prevenir la LGTBIfobia. Por 
ello, y un  año después de la creación de la concejalía específica dentro del área de Ciudadanía y derechos 
civiles, que defiende al colectivo y que lucha también en contra de esa LGTBIfobia, pretendemos aprobar la 
creación de un nuevo servicio, un nuevo servicio que se añade al catálogo de servicios de este humilde 
ayuntamiento  y  por  ello  nos  adherimos  a  la  red  de  Servicios  de  Atención  Integral  en  Cataluña.  
Constituiremos una oficina de atención que asume funciones de atención personalizada y telemática, la  
creación de una comisión también interdepartamental que englobe diferentes áreas del ayuntamiento y que 
velará por el cumplimiento y por hacer pequeños cambios en cuanto a perspectiva de género, tales como 
por ejemplo, la adaptación de formularios, la formación de técnicos y de profesionales del ayuntamiento, o 
tener  lavabos  inclusivos  o  realizar  determinadas recomendaciones  en espacios  deportivos  y  culturales. 
Estas y otras acciones ya se están llevando a cabo, de hecho incluso la semana pasada se atendió a una 
persona, pero se están llevando a cabo como decía anteriormente, pero se van a llevar a cabo a partir del  
mes de septiembre que hagamos pública la página web de las redes sociales del ayuntamiento este nuevo 
servicio. Por ello no solo se depende o no solo depende de la intervención pública sino que también este  
servicio cuenta con el apoyo de las entidades y también de la sociedad civil. Por todo lo expuesto y por  
ofrecer un servicio inclusivo más a todos nuestros vecinos y vecinas, por ser una sociedad mejor, más libre 
y  más  igualitaria,  pido  el  voto  afirmativo  del  resto  de  grupos.  Y  acabo  y  si  me  permiten,  con  una 
recomendación y una referencia seriéfila, que es “vivir, lucirse o posar” y así es como empieza siempre una  
conocida serie, que se llama “Pose”, que no deja de ser un reflejo de lo que es la vida, de querer, de amar 
libremente,  de  protegerse  sin  tapujos  y  estar  cerca  de  ese  colectivo,  que  es  nuestra  labor  como 
administración pública, y por eso pido que se vote afirmativamente este punto. Gracias”.

Seguidament, la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Nerea García, qui diu: “Gracias señora 
alcaldesa. Hace tiempo que en Totes fem Badia estamos pendientes de que se abriera este servicio y hoy 
por fin podemos aprobarlo en el pleno. Consideramos que todavía nos queda por hacer mucha pedagogía,  
concienciación,  sensibilización  y  ofrecer  más  recursos  y  herramientas,  tanto  a  nivel  municipal  como 
autonómico y estatal, para así poder erradicar la homofobia, la bifobia y la transfobia en todas sus formas. 
Con el  Servei  d’Atenció  Integral,  podremos  ofrecer  asesoramiento  a  las  personas  del  colectivo  LGTBI 
trabajando mucho más sobre esta línea, así como empezar a cambiar algunas cosas en la gestión pública 
como puede ser el tratamiento del género en formularios o permitir que se utilice el nombre sentido. Por 
tanto creemos que este es un servicio muy necesario. Para combatir la LGTBIfobia, hacen falta más que 
palabras,  más  que  buenas  intenciones,  más  que  manifiestos.  Hay  que  pasar  a  la  acción  y  estamos 
convencidas de que éste es un muy buen primer paso para ello. También creemos que cuando este servicio 
esté en funcionamiento se podrá enriquecer mucho más. Y por último, quisiéramos recordar también que 
queda pendiente una formación para entidades, trabajadoras del ayuntamiento y pedimos que se extienda  
también esta formación a los clubes deportivos del municipio. Por tanto, como no puede ser de otra manera,  
votaremos a favor y defenderemos siempre una Badia en la que las personas puedan elegir a quién amar y  
quién ser, sin ser discriminadas y con toda libertad. Muchas gracias”.

S’aprova per unanimitat el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número: 2306/2019, relatiu a l’acord i obertura del Servei d’Atenció Integral Local (SAI)

II. Relació de Fets
Des de fa dos anys l’Ajuntament de Badia del Vallès incorpora a la seva regidoria de Ciutadania i Drets 
Civils, el Servei LGTBIQ+, on el principal objectiu és la sensibilització cap a la ciutadania, el reconeixement 
del  col·lectiu  LGTBIQ+,  la  lluita  contra  la  LGTBIFÒBIA  i  l’atenció  a  la  ciutadania  que  necessiti 
assessorament individual o col·lectiu. Per aquest motiu, a través d’aquest acord ens adherim a la xarxa SAI 
de Catalunya, amb l’objectiu de garantir el servei a la ciutadania de Badia del Vallès.
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És  necessari  la  implementació  d’aquesta  oficina  tècnica,  encarregada  principalment  d’assessorar  i 
acompanyar  a  les  persones  del  col·lectiu  LGTBIQ+,  així  com  d’implementar  la  mirada  de  gènere  a 
l’administració local.

Per poder fer possible l’obertura, tècnicament es contemplen les següents accions, resumides en el full de 
ruta que consta en aquest mateix expedient:

1. Habilitació d’una adreça electrònica per consulta o denúncia 

2. Creació d’una comissió interdepartamental, aprofitant l’espai de coordinació creat entre les diferents àrees 
de l’Ajuntament, on les seves funcions seran:

- Establir la mirada de gènere a través de petits canvis i actuacions dins del consistori

- Sensibilització dels i les treballadores en matèria de gènere

Aquestes funcions es faran efectives de forma progressiva tenint en compte els propis recursos municipals, i 
els diversos materials facilitats per la Generalitat de Catalunya, recollits a una carpeta en aquest mateix  
expedient, amb el nom “Informació per a incloure la diversitat sexual i de gènere a l’administració” on es 
recull:

-  Instrucció 1/2019, sobre l’adequació dels formularis del Departament a la Llei 11/2014, del 10 d’octubre,  
per  garantir  el  dret  de  lesbianes,  gais,  bisexuals,  transgèneres  i  intersexuals  (LGBTI)  i  per  eradicar  
l’homofòbia, la bifòbia i la transfòbia.

- Criteris a tenir en compte per aplicar la instrucció 1/2019 sobre l’adequació dels formularis

- Informació complementària per facilitar la comprensió dels criteris d’aplicació de la instrucció 1/2019

- Recomanacions per incloure la diversitat sexual i de gènere als espais esportius.

- Document «lavabos inclusius» per a tothom.

3. Formació dels i les tècnics/ques municipals en matèria de sensibilització LGTBIQ+

La  persona  encarregada  de  l’acollida  de  les  persones  del  Servei  d’Atenció  Integral  serà  la  tècnica 
responsable del Servei LGTBIQ+. 

El funcionament del Servei d’Atenció Integral estarà lligat, tal i com recull l’Acord SAI, al Servei LGTBI del 
Departament de Treball, Afers Socials i Famílies, el qual donarà suport al tractament de casos, així com 
l’assessorament psicològic i jurídic de les persones usuàries del Servei d’Atenció In
III. Fonaments de dret
1r. La Llei  11/2014, del  10 d’octubre per  garantir  els drets de lesbianes, gais, bisexuals, transgèneres i 
intersexuals i per eradicar l’homofòbia, la bifòbia i la transfòbia, té com a objectiu establir i regular els mitjans 
i les mesures per fer efectiu el dret a la igualtat i a la no-discriminació per raó d’orientació sexual, d’identitat 
de gènere o d’ expressió de gènere, en els àmbits tant públics com privats, sobre els quals l’Administració 
de la Generalitat i els Ens Locals tenen competències.

2n. De conformitat amb les competències que m’han estat conferides en virtut de la delegació efectuada per 
l’alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret núm. 2020-0188, de data 10 de febrer publicat al BOP de 
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data 9 de març de 2020

Per tot això, s'acorda:

Primer.  Aprovar  la  creació  del  SAI  (Servei  d’Atenció  Integral  per  les  persones  LGTBI)  per  part  de 
l’Ajuntament de Badia del Vallès amb les accions que es contemplen a l’informe tècnic.

Segon. Habilitar  a l’alcaldessa per  a la signatura de l’Acord entre l’Ajuntament  de Badia del  Vallès i  el  
Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de la Generalitat de Catalunya, per al desenvolupament del  
Servei d’Atenció Integral Local per les persones LGTBIQ+.

Tercer. Notificar l'acord al Departament de Treball, Afers Social i Famílies de la Generalitat de Catalunya, a  
través de la plataforma EACAT.

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

Coneixement resolucions de l'alcaldia

La Corporació es dona per assabentada de les resolucions dictades per l'alcaldia del número 2020-0538 al 
2020-0667.

Donar compte de l'execució del 2n trimestre de 2020 (Expedient 1614/2020)

En virtut de l’establert en l'article 16 de l'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen 
les  obligacions  de  subministrament  d'informació  previstes  en  la  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d'abril, 
d'Estabilitat Pressupostària i  Sostenibilitat Financera, adjunt  remeto les dades d'execució del  pressupost 
corresponent  al  final  del  segon trimestre,  resultant  el  següent  Informe d'Avaluació  de compliment  dels 
objectius que contempla la Llei  Orgànica 2/2012, i  que suposen que al  Pressupost  de les Entitats  que 
formen part del sector Administracions Públiques d'aquesta Corporació:

a. Es compleix els objectius d'estabilitat pressupostària.
b. Es compleix l’objectiu de la Regla de la despesa en la previsió de les dades de tancament del 

present exercici.

La senyora Montse Jiménez diu: “Sobre la ejecución del segundo trimestre de 2020, tenemos la obligación 
trimestral de dar esta información  sobre el estado de ejecución del presupuesto. Decir que durante este  
trimestre cumplimos con la estabilidad presupuestaria”.

Donar compte de l'informe de morositat i PMP 2n trimestre 2020 (Expedient 1586/2020)

Amb data 7 de juliol de 2010 va entrar en vigor la Llei 15/2010 de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de 
desembre, per la qual s'establien mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials, (BOE 
06-07-2010), i que la seva articulat és d'importància per afectar als poders adjudicadores en els terminis de 
pagament i en el procediment de reclamació de deutes.

Com mecanisme de transparència en el  compliment d'aquestes obligacions de terminis de pagament, l'  
esmentada  Llei  estableix  que  es  rendeixin  informes  periòdics  trimestralment  sobre  el  compliment  dels 
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terminis  previstos  en  la  Llei  per  al  pagament  de  les  obligacions  de  cada  Entitat  local,  que  inclourà  
necessàriament el nombre i quantia global de les obligacions pendents en les quals s'estigui incomplint el  
termini.

L’article 4 de la citada llei regula que els responsables de la Tresoreria de les administracions públiques  
elaborin un informe trimestral  de morositat  sobre el  compliment  dels  terminis  previstos  a  la Llei  per  al 
pagament de les obligacions de les entitats locals, així com les dades de les obligacions pendents en les 
quals s´estigui incomplint el termini. Sens prejudici del possible debat i presentació al Ple municipal. 

L’article  4.4  de la  citada  llei  estableix  que aquest  informe s’ha de presentar  i  debatre  en el  Ple  de la 
Corporació local, així com s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d'Economia i  
Hisenda i, en el seu respectiu àmbit territorial, als de les Comunitats Autònomes que, conformement als  
seus respectius Estatuts d'Autonomia, tinguin atribuïda la tutela financera de les Entitats locals. 

Per tant, les operacions comercials incloses en aquest informe, seran aquelles que realitzin els citats poders  
adjudicadors,  per  a  l'execució  dels  contractes  d'obres,  concessió  d'obres  públiques,  gestió  de  serveis 
públics, subministrament, serveis i de col·laboració entre el sector públic i el sector privat, si escau, quedant 
excloses doncs totes les despeses de retribucions del personal, despeses de transferència corrent o de 
capital, despeses de naturalesa financera i pagaments pendents derivats d'obligacions no pressupostàries. 

Tenint en compte l’informe i els annexos emès per la Tresoreria municipal aquesta regidoria, en ús de les 
atribucions, proposa al Ple municipal

DONAR COMPTE

Primer.- De l’informe de morositat del 2n. Trimestre de l’exercici 2020 de conformitat amb l’article 4 de la Llei  
15/2010 de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s'estableixen mesures de lluita  
contra la morositat en les operacions comercials.

Segon.- Del trasllat de l’esmentat informe a la Direcció General de Coordinació Financera amb les CCAA i 
amb les EELL, com òrgan competent del Ministeri d’Economia i Hisenda, així com, a l'òrgan competent de la 
Autònoma  de  Catalunya,  la  Direcció  General  de  Política  Financera,  Assegurances  i  Tresor,  de  forma 
telemàtica segons el que disposa l’article 4.4 de la Llei 15/2010 de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de  
desembre, per la qual s'estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i  
l’article  16.7  de l’Ordre  HAP/2015/2012,  d’1  d’octubre  per  la  qual  es  desenvolupen les  obligacions  de 
subministrament d’informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària 
i Sostenibilitat Financera.

La senyora Montse Jiménez diu: «Cumplimos con el pago medio a proveedores y nos situamos en 20 días 
cuando el máximo son 30 días. Nada más. Gracias».

C) PRECS I PREGUNTES

El senyor Roberto Castillo comença formulant les seves preguntes:
Voy a empezar con una pequeña intro.  Todo es posible en esta ciudad, vamos a tomar un café y oh, 
sorpresa, te encuentras una pareja de ratas buscando comida y que los vecinos ya han bautizado del  
tiempo que ya hace que rondan por la comunidad, el Manel y la Ramoneta, que ya forman parte de la 
comunidad como un vecino más. 
Aparte de esta simpática intro, y aunque lo hemos hablado en comisiones varias veces, vamos a tomarnos 
un poco más en serio el problema, y contratemos una buena empresa de limpieza que las elimine de una 
vez por todas porque se están multiplicando cosa mala.
Siguiente cuestión. El tema de la piscina interior y la bacteria ocupa detectada en dicha piscina. Se está 
haciendo  bien  el  mantenimiento  de  las  instalaciones?  Están  desarrollando  bien  los  técnicos  el  
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mantenimiento?
El  Casal  de avis  y  su horario  de cierre.  Pues me han dicho que está  cerrando un poco tarde y  que  
posiblemente no cumple los horarios establecidos y molestan a los vecinos. Alguna noticia al respecto, se 
sabe algo? Ya está. Gracias.

En el seu torn, la senyora Amalia Frutos pregunta:
Dos puntos. Sobre la deixalleria móvil de los viernes, agradecería que por favor se pasaran a mirar los 
puntos donde el señor tiene que parar. Hemos estado viendo en repetidas ocasiones que tiene que aparcar  
en doble fila. La única solución que tiene este buen señor es llamar a la urbana y que cada día tengan que  
llevarse los coches sin multarlos. Creemos que no estamos en esa situación para los vecinos. Aparte en  
muchos sitios solo hay una señal, no están las dos de aquí a aquí no aparques, y hay otras señales que ya  
este señor ni pasa. Os pongo un ejemplo, en tres años solo ha podido parar 4 veces donde debe parar.  
Tenemos un problema. La deixalleria móvil funciona (………), realmente funciona, pero creo que tenemos 
que hacer algo para que este señor pueda hacer su trabajo en condiciones. Al final es un beneficio para  
todos.
El otro punto es el gálibo que está puesto en el aparcamiento del Molí. Entendemos que se quiera proteger  
la obra que se ha hecho, pero con esto lo que dificultamos es la entrada a los servicios de emergencia. 
Agradeceríamos se busque una solución. Esperemos que nunca pase nada, pero si pasa algo que puedan 
pasar y no tengan que perder el tiempo. Esperamos que se busque una solución rápida. Gracias.

La senyora Ana Luque diu:
Jo tindria dos precs i una petita reflexió. El  primer prec és que si que se’ns va informar a la comissió  
informativa sobre l’adquisició dels cotxes marca Nissan per l’ajuntament, però sabent la situació en què ens 
ha deixat la Nissan a moltíssims treballadors de Catalunya, si que ens agradaria que en la mesura que es  
pugui, no tornem a tenir més relació amb aquest perfil d’empresa, si es pot ser, en el nostre ajuntament 
dependre d’empreses que han fet això.
L’altre prec és que se’ns va informar, el senyor Roberto Castillo ha parlat del tema, se’ns va informar de que 
l’empresa que feia el tractament de les rates, doncs venia casi cada dia i que estava fent una acció, doncs 
nosaltres faríem el prec de que s’informés a la ciutadania d’aquestes intervencions. Les persones pensen 
que no s’està fent res, hi ha molta angoixa. Pot ser es podria avisar a les comunitats de veïns o carrers,  
pues amb algun paper o alguna cosa, aquí s’ha fet una acció, s’ha fet una intervenció, perquè la gent sabés 
que s’està fent algo i que no els tenim abandonats. 
I la meva reflexió els hi volia comentar el següent. El grup municipal Totes fem Badia volíem fer aquesta 
reflexió partint de la no acceptació de dues mocions per aquest ple, amb la consideració de que no eren 
urgents. Assumint el fet de que no van estar objectivament dins del termini, és així, si que volem plantejar  
que la urgència d’aquestes mocions es basen en la urgència de com volem redissenyar la nostra societat a 
partir d’ara. Les mocions plantejaven dos fets greus de la nostra realitat actual, la trista realitat d’una sanitat 
pública que s’ha reduït al mínim de manera gradual i vergonyosa i el disseny i model de la manera d’ubicar  
a la nostra gent gran en algunes residències. Tota aquesta crisi ens ha posat al descobert, com diu el filòsof  
Jaume Flaquer, que els antics ídols que aplaudíem i que veneràvem, en els concerts, als camps de futbol, 
no ens poden salvar. I ara si que hem posat al cap damunt als i les professionals de la salut, perquè a ells i 
a elles confiem les nostres vides, però aquests professionals han viscut un patiment terrible en veure morir  
de prop  tantes  persones  i  enfrontar-se a  la  possibilitat  d’haver  de  prioritzar  uns  davant  dels  altres  en 
moments de col·lapse del sistema de salut, el fet de no tenir els mitjans necessaris i imprescindibles i que en 
un moment determinat es va decidir la seva retallada. I per un altra banda, el de les cuidadores de les  
persones grans, sobre tot dones, que han hagut d’enfrontar el problema en condicions de precarietat i en 
condicions mínimes. És un fet que tenim molta feina per davant i grans replantejaments del que és més 
important a la nostra societat. Jo crec que els partits polítics n’hem d’estar a l’alçada i buscar el bé comú i  
per suposat no capitalitzar mai el descontent que es produirà amb les conseqüències d’aquesta pandèmia. 
Si avui no s’ha pogut fer i plantejar aquestes dues mocions, per manca de flexibilitat o manca de voluntat de 
la resta de partits, posem-nos quan sigui, si us plau, si pot ser el més aviat possible, a establir protocols  
d’acció per potenciar la sanitat pública de qualitat i la investigació en qüestions claus i a avaluar urgentment  
el nostre sistema d’atenció a les persones de més edat. El nombre de morts a les residències és tan elevat,  
que cal qüestionar la qualitat del servei i assegurar que les reduccions de costos no siguin per al benefici  
d’uns  fons  d’inversió determinats  que han mercantilitzat  la vellesa.  Ens  cal  fer  una reflexió a  nivell  de  
societat de quin és el valor que hem donat a la nostra gent gran. Moltes gràcies.
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La senyora Nerea García pregunta:
Bueno, teníamos una pregunta como grupo municipal. Mañana se hace el día del libro y de la rosa, ya que 
Sant  Jordi  pues  nos  pilló  en  pleno  confinamiento  y  no  se  pudo  celebrar,  entonces,  bueno,  como 
ayuntamiento pues no se ha organizado ninguna actividad cultural para este día, pero sí sabemos pues que 
había una entidad que quería pues poner una pequeña mesa pues para regalar libros y hacer una actividad 
para conmemorar este día, por supuesto con todas las medidas de protección y de seguridad necesarias y  
se les ha denegado pues que puedan hacer esta actividad y queríamos saber los motivos. Muchas gracias.

La senyora alcaldessa diu:
Ahora pasaremos a contestar. Yo también quiero hacer una reflexión al grupo de Totes fem Badia. Parlen de 
manca de voluntat, pues pot ser no presentar les mocions en termini quan ho sabien des de fa un mes, pot 
ser també és una manca de voluntat per part del seu grup. O sigui, tot es pot analitzar des de molts punts de 
vista. Primer, dir-vos, també perquè ho senti la majoria de la gent que ens està escoltant, això no és una  
excepció, és el costum. Ja hem agafat per costum entrar les mocions quan ens arriben. A nosaltres també 
ens arriben mocions del nostre partit, i quan ens arriben fora del termini de la comissió informativa, quan son 
mocions polítiques com és aquest cas, nosaltres estem molt d’acord amb el contingut, moltíssim d’acord 
amb el contingut, però son mocions polítiques que reflecteixen el posicionament polític, probablement, en 
molts casos dels nostres partits, i no son mocions que tinguin a veure...., no son mocions localistes, son 
mocions generalistes que, evidentment, tenen una afectació local, perquè el sistema de salut, òbviament,  
ens afecta a tothom, o el tema de les residències de gent gran ens afecta a tothom, però el fet de presentar  
una moció no farà que la Generalitat, demà passat, posi més recursos, una moció de l’Ajuntament de Badia  
del Vallès. Son mocions polítiques que fan posicionaments polítics, que son molt necessàries, a més jo crec  
que el debat polític també, ara si, dels ajuntaments és molt important. Quan hi han mocions que compartim  
tot el món local, s’acaba convertint en un posicionament del món local, però això ja s’havia convertit en un 
costum, i nosaltres ja vam advertir en el darrer ple, perquè ja va passar i vam tenir molt poc temps per  
analitzar les mocions, i no és la primera vegada que passa, i passa un mes i passa un altre, i passa un altre.  
És molt difícil arribar a consensos polítics quan les coses no arriben en termini. De la mateixa manera que  
nosaltres tenim uns terminis, i a més això és una democràcia. La democràcia estableix unes regles del joc 
que tots ens hem d’adaptar. De la mateixa manera que vostès critiquen quan nosaltres no presentem les  
coses en termini i forma i tenen tota la raó del món, nosaltres el que no podem fer és una excepció, costum.  
I això ja estava passant, l’excepció s’estava convertint en costum i la darrera Junta de Portaveus, just abans  
de què es tanqués, nosaltres ho vam avisar i vam dir, escolta’m, que les propostes de mocions han d’arribar  
x dia, i arriba dos dies després. Home, no és que no estiguessin avisats o que és un tema sobrevingut, o 
que és que resulta que abans d’ahir, resulta que les residències abans estaven super bé, i  resulta que 
abans d’ahir deixen d’estar super bé i hem de fer una moció corre, corre, corre. No, és un tema que portem 
4 mesos veient com les residències públiques son un desastre. Pues tenien molt de temps per presentar  
aquesta moció. No li  accepto que traslladi  a la resta de grups el  pes de què aquesta moció no s’hagi  
presentat  en  aquest  ple.  La  responsabilitat  és  seva,  per  no  presentar-la  en  el  temps  que  havien  de 
presentar-la. No plantegi que la responsabilitat és de la resta que vam decidir que no l’admetien a tràmit.  
Estaven avisats, havien plantejat, però en diverses ocasions, amb la qual cosa vam decidir que o ho fem o  
el costum continuarà sent costum i «consejos vendo que para mi no tengo». Demanem que tot estigui en 
temps per poder-ho realitzar, però nosaltres ho fem quan ens convé i quan ens arriben les mocions. Home, 
una mica també de respecte a la resta de grups. Insisteixo, son mocions polítiques, son molt necessàries i  
estem molt d’acord amb el contingut i si en aquest tema hi hagués consens, per part del tots els grups, ho 
hauríem portat com a declaració institucional, però com que no havia consens i son mocions polítiques que  
necessiten el seu temps per debatre-les, pues es va decidir per la resta de grups pues que no eren del tot  
urgents perquè no tenen una afectació immediata en el nostre municipi, amb la qual cosa la responsabilitat 
és compartida i hauríem de fer més «hincapié» en un ejercicio de autocrítica, no deixar-lo vagi per endavant 
que nosaltres hauríem d’haver-ho presentat en temps, pero no se aprueba por culpa suya, hombre, yo le 
redirijo la reflexión, consejos vendo que para mi no tengo. Y ahora sí le doy la palabra a mis compañeros y 
compañeras para que contesten a la serie de preguntas que se han hecho.

L’equip de govern passa a respondre les qüestions plantejades, començant pel senyor Antonio García:
Yo era para contestar  a Roberto Castillo por  el  tema de la bacteria  okupa, como bien le ha dado por 
llamarla. Esta semana os pasé el informe que nos hizo la empresa Sunyer, ya lo visteis y el informe además  
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venía acompañado con los resultados de todo el  2020. Visteis los resultados, fueron todos cero,  hasta 
precisamente este último resultado que fue cuando se nos puso en alerta. A ver, yo no puedo cuestionar el 
servicio de mantenimiento, yo no puedo cuestionar el  servicio deportivo en general, porque  el  servicio 
deportivo en general está haciendo un sobresfuerzo inhumano. Confiamos plenamente en ellos. Se pueden 
tener errores o no tener errores, pero nosotros no tenemos ninguna prueba ni sabemos de dónde ha podido  
salir este problema, un problema, como ya os dije en el correo, mínimo, mínimo porque los niveles no eran  
para nada alertantes, pero bastante tenemos con todo lo que estamos viviendo como para correr algún tipo 
de riesgo. Así que la decisión de cerrar era una recomendación, no era una obligación, nosotros la cogimos 
como una obligación y incluso hicimos en lugar de las 36 horas para cuadrar horarios y reservas, la hicimos  
de 24 horas, se hicieron todas las hipercloraciones necesarias, las limpiezas necesarias, las limpiezas de 
filtros. Se podrá comprobar, ahora nos tienen que hacer el contranálisis, se podrá comprobar. No sabemos 
cuál puede haber sido el motivo, estamos viviendo una situación un poco extraña. Una piscina que tiene un  
funcionamiento  diario  normal  enorme,  ahora  que  estamos  bajo  mínimos  y  que  estamos  haciendo  10 
personas por hora, no entendemos por qué nos puede haber pasado esta cosa, pero bueno, en el fondo, 
gracias a Dios, ha quedado como una anécdota y lo tenemos ya solucionado, está en funcionamiento y no 
tenemos… sí, podemos pensar a ver de dónde ha salido esto, pero bueno, yo he estado siguiendo informes  
durante esta semana, informes científicos, la verdad es que no doy para entender muchas de las cosas, 
pero bueno, el porcentaje de la bacteria, no recuerdo ni el nombre,  el porcentaje de la bacteria es super 
elevado  en  muchísimas  piscinas,  incluso  en  piscinas  domésticas  y  en  jacuzzis  domésticos,  no  super  
elevado en cantidades por centilitros, sino que son casos que se suelen dar con este tipo de bacterias en 
muchísimas piscinas. Así que lo que te digo, yo no puedo cuestionar al servicio de deportes, lo único que  
puedo hacer es agradecer todo el esfuerzo que están haciendo, toda la celeridad que han tenido en poner  
en marcha todas las instalaciones y el resultado que está dando que es el que está viendo todo el mundo. Y 
poco más te puedo decir Roberto. Gracias a Dios está todo solucionado, no ha habido ningún problema y  
creo que la actuación fue lo suficientemente rápida como para pararlo de golpe. Cualquier duda, cualquier 
pregunta sobre el tema, en cuanto tengamos los resultados sabéis que os los comunicaremos. Y por mi 
parte…

Tot seguit intervé el senyor Rafa Moya, qui diu:
Yo rápidamente solo por la cuestión que se ha comentado de los coches de la policía, los vehículos de  
renting, que son Nissan, ya me gustaría a mi no, poder rechazarlos, esos vehículos y esa marca, porque la 
verdad, la actuación que ha tenido con los trabajadores en las plantas que ha habido aquí los cierres, me  
parece una barbaridad. El concurso de renting al que se presenta, se presenta una empresa, que no es ni  
Nissan, es una empresa proveedora de vehículos de renting para policía y nos oferta estos vehículos dentro 
del contrato. El contrato nosotros no podemos, por desgracia no podemos ni decir que no, bueno, tenemos 
que asumir que éste es el vehículo ofertado contratado y que es la mejor oferta y los tendremos que tener, 
pero por voluntad política los rechazaríamos, pero no podemos hacerlo. Gracias.

Intervé la senyora Encarna Rodrigo, qui diu:
Bueno, yo, por empezar por algún sitio, porque parece que para mi son todos los ruegos y preguntas, quiero 
comentar a Roberto, que en serio, yo también me río con los puntos de ratatouille y todas estas cosas, pero  
esto para mi es importante, para todos nosotros es importante. Y además, las comisiones informativas, tú lo 
sabes, que es un tema que me preocupa. Entonces, después de decirte esto, también quiero decir a la 
señora Ana Luque, y a toda la ciudadanía en general, que a mi me gustaría poder decir que disponemos de  
un sistema infalible para la eliminación de las ratas, ese animal tan desagradable y insalubre de nuestro 
municipio, pero no voy a mentir. Lo que es innegable es que jugamos con varios factores en contra y el 
primero es factor calor. Estamos en verano y es la época que se reproducen muchísimo. Que muchas 
veces, y así nos lo hace llegar la empresa que hace las intervenciones, se encuentran restos de comida en  
los jardines comunitarios y eso es un pan de cada día. Es muy muy importante, la recomendación que nos  
hace, que todo esto esté limpio para no atraer a los roedores. También está en nuestra contra que las  
hierbas están altas, no pueden estar altas en los jardines y las zonas verdes. Para evitar la presencia de los 
roedores, deberían estar  bien rasuradas siempre.  Debido a esta pandemia y con el  tiempo primaveral, 
nuestras calles y jardines se han convertido en vegetaciones salvajes. La empresa mantenedora de los 
cuidados de esto, y por ser de especial vulnerabilidad, hicieron un parón obligado y al comenzar de nuevo 
se encuentran que lo que antes les costaba un día en podar o arreglar, lo que mantenían habitualmente en  
un día, ahora les lleva 3 días, porque está asalvajado. Esto es innegable, llevamos un tiempo de retraso.  
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Solo los avisos que han entrado por la presencia de roedores desde el día 1 de junio hasta el día 21 de julio  
que fue ayer, han sido 48. Hablo de vías como OAC, teléfono, instancia e incluso por la misma empresa 
mantenedora.  Cada  intervención  que  hace  la  empresa,  nos  presenta  un  albarán  y  hace  hasta  9 
intervenciones diarias y nos indican dónde han intervenido, cuánto veneno y qué cantidad le han echado y 
qué clase de veneno y nos hacen recomendaciones. No dicen si el agujero está dentro o está atrás y nos  
hacen recomendaciones. La empresa Anticimex, hace unos días, también trabaja con un nuevo proactivo 
para que se refuerce el  alcantarillado con un raticida  en las  zonas de más avisos.  Además,  tenemos 
instaladas 3 smart-trap, que son trampas inteligentes, que cuando detectan la presencia de roedores, se 
disparan.  En  diferentes  puntos.  También  hemos  solicitado  la  reubicación  de  esas  trampas,  siempre  y 
cuando la boca de la alcantarilla nos lo permita, porque tienen una especial característica. De verdad que 
todas las personas que formamos parte de este equipo de trabajo, vivimos en Badia y algunos hasta en  
planta baja y a todos especialmente nos disgusta esa presencia. Intentamos que ese problema mejore muy 
notablemente, para ello, hace ya tiempo, ideamos junto con los técnicos y especialistas una propuesta de 
trabajo que consiste en un estudio del alcantarillado en desuso. Esto lo hemos comentado varias veces. 
Que tenemos por debajo de nuestras calles. Este llamado plan director de alcantarillado, describe la red 
existente, estudia su estado y funcionamiento y además también incluye la propuesta de actuaciones para 
su mejora. Una vez dispongamos de este plan, podremos programar según prioridad las actuaciones, para 
mejorar que más nos interesa llevar a cabo. Por ejemplo, la supresión de todos los tramos muertos del 
alcantarillado que se detecten, para evitar la proliferación de las ratas y así minimizar muy significativamente 
las molestias originadas y  quejas de la  ciudadanía.  Se ha solicitado este  recurso técnico a  través  del  
catálogo de servicios de Diputación de Barcelona y ya nos han comunicado que nos lo han concedido. Y  
actualmente están en la fase de licitación para contratar a la empresa que se encargará de hacer ese 
estudio, o dicho de otra manera, el plan director. Mientras tanto, seguimos trabajando muy intensamente 
para paliar al máximo los problemas actuales y decir que no tenemos una varita mágica, por eso, apelo  
también a la conciencia de la ciudadanía y al civismo. Por favor, si todos ponemos un poco de parte nuestra 
y la empresa pone mucha parte, hacemos un plan director y trabajamos conjuntamente no vamos a hacer  
desaparecer las ratas, pero sí intentaremos menguar bastante el problema. Esto a lo que se refiere el tema 
de ratas.
Después,  sobre el  tema del  horario del  Casal de avis  señor Roberto,  quiero comentar  que hoy hemos 
sacado la aprobación del cambio acortando un poco el cambio de uso de terrazas en verano. Hemos puesto 
de lunes a jueves a las 11 de la noche y el fin de semana a las 12, hemos menguado una hora. Esta  
mañana será repartido por una de las técnicas y por la policía a todos los bares y terrazas, porque sí que es  
verdad que dada la situación que tenemos, hay que acortar horarios.
Sobre el tema de la deixalleria móvil. Señora Amalia Frutos, en las últimas comisiones usted me comentó 
este problema, yo me comprometí con usted que hablaría con la técnica, que yo no tenía conocimiento, 
pero mi gran sorpresa es que cuando hablo con la técnica de Medio ambiente y le expongo esto, se me  
queda así muy parada y me dice,  este señor no nos ha dicho nunca nada, la deixalleria no nos ha dicho  
nunca nada, aquí no tenemos ninguna queja de ningún ciudadano, pero no os preocupéis, yo hablo con la  
deixalleria, hablo con esto, y si hay que volver a repintar la zona, si hay que volver a señalizar e incluso  
volver a mirar otros puntos de ubicación para que la deixalleria móvil funcione, lo hacemos. Claro, esto fue 
el lunes pasado, estamos hoy a miércoles. Corremos, pero no tanto.
Sobre el  tema del  gálibo,  también lo hemos estado trabajando. Fuimos ayer  a medir,  porque se decía 
que...bueno, el tema del gálibo era para salvar un poco la plantación, sobre todo durante este tiempo de  
calor y en su futuro. Sí es cierto que nos hemos encontrado que si viene una ambulancia o viene un camión  
de  bomberos,  no  puede  pasar,  pero  por  qué?  Porque  hay  dos  barras  y  están  fijas,  deberían  estar 
articuladas. No lo están. Vamos a poner remedio ya. No rompemos para nada el tema como usted me decía 
de la ley, porque el edificio nos decía que si hacía más de 9 metros no estaba permitido el gálibo, y el  
edificio, aparte de que hace 9,20 o así, yo creo que le pasé las fotos, ahora no recuerdo, es cierto que es 
desde la parte de la evacuación. Como ese techo es intransitable, la evacuación sería por la ventana y no  
llegamos al tope, por lo tanto, estamos en ello. Yo me he comprometido a mirarlo junto con el arquitecto con 
muchísimo cariño, y mirar a ver realmente si, a la hora de entrar una ambulancia o a la hora de entrar un  
camión de bomberos, o incluso un camión que tenga que reponer al comercio que tenemos allí, esto va a  
originar problemas. Si es así y tenemos que hacerlo de otra manera, lo haremos de otra manera. Y creo que 
no me dejo nada más. Si hay alguna cosa pues me lo recordáis. Gracias.

Finalment, per part de l’equip de govern, intervé el senyor Josep Martínez, qui diu:
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Muy brevemente. Los motivos yo creo que son claros, nos encontramos en una situación que ya la hemos  
comentado también, incluso nos hemos reunido con el comité técnico de que hay un leve repunte de casos 
y  no  estoy  descifrando  nada,  hay  un  leve  repunte  de  casos  de  la  pandemia  que  estamos  sufriendo. 
Nosotros somos plenamente responsables. Hemos denegado esa ocupación de vía pública, pero cualquier 
otra también que se pueda originar para el día del libro, el Sant Jordi de verano. También recordarles que  
hay muchos otros municipios que no se han acogido a ese Sant Jordi o que han restringido de alguna forma 
las paradas. También es cierto de que es una propuesta que se mueve desde el gremio de librerías, que ya  
lo comenté también en la comisión informativa. Lo que sí que nosotros no estamos privando a nadie y es 
completamente compatible el hecho de poder ir a las librerías, de poder ir a las floristerías y poder hacerse 
partícipes de esta fiesta veraniega. Sí que animamos a participar en este caso, animamos a participar en las 
floristerías de Badia porque Badia no tiene, lamentablemente, una librería, y animamos a comprar rosas 
blancas,  porque  además  también  es  señal  de defensa  de  la  sanidad  pública,  que  tan  orgullosos  nos 
sentimos todos. Nada más. 

La senyora Ana Luque diu:
A veure, jo amb aquest tema d’abans, crec que he comunicat que reconeixia que havíem estat fora del  
termini, però la moció va arribar un dia després, un dia. I només dir que fins ara crec que tots els grups 
municipals havíem estat flexibles quan s’enviaven aportacions a diferents propostes d’acord o mocions, 
perquè crèiem que enteníem que era per  a bé de les propostes  que fèiem per  Badia  o en general,  i  
nosaltres pensàvem que era una manera bona de funcionar, tenint en compte d’intentar portar a terme els  
terminis, però això em dóna la impressió que aquesta... o sigui, ara anem molt inflexibles, pot ser no ens 
ajudarà en temes que ens interessa a tots tirar cap endavant, bueno, és una decisió que la respectarem,  
però crec que aquest tema pot ser es podia haver contemplat d’una altra manera. Ja està. Gràcies.

La senyora alcaldessa diu:
Bueno, és el que he dit abans, evidentment hem de ser tots flexibles, però jo crec que ens hem d’acollir a  
totes les normes i va arribar la seva moció el divendres a les 8 del vespre., Ha quedat aclarit. 
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